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Održana 17. sjednica Gradskog vijeća 

Grad će podići kredit za rekonstrukciju 
dječjeg vrtića u Lepoglavi
Zbog nedostatka kvoruma odgođena 17. sjednica Gradskog vijeća održana je 3. listopada, a vijećnici su raspravljali o 12 točaka 
dnevnog reda.

Na sjednici je podnije-
to polugodišnje izvješće o 
izvršenju Proračuna Gra-
da Lepoglave za razdoblje 
od 1. siječnja do 30. lipnja 
ove godine.

- Odgovorno se po-
našamo prema našem 
proračunu, stoga smo u 
ovom razdoblju u plusu 
od oko 3,5 milijuna kuna. 
U tom smo periodu po-
krenuli sve one aktivno-
sti koje smo planirali, a 
izvršili smo sve naše oba-
veze prema udrugama i 
korisnicima proračuna 
- istaknuo je gradonačel-
nik Marijan Škvarić. No, 
izvješće ipak nije prihva-
ćeno, jer je sedam vijećni-
ka glasalo za prihvaćanje 
ovoga dokumenta, dok ih 
je sedam bilo suzdržano. 
Na sjednici nije prihvaće-
no ni izvješće o radu gra-
donačelnika za razdoblje 
od 1. siječnja do 30. lipnja, 
kao ni program moderni-
zacije i asfaltiranja neraz-
vrstanih cesta na područ-
ju Grada Lepoglave u ovoj 
godini. Nije prihvaćen ni 
prijedlog odluke o osniva-
nju i imenovanju članova 
Povjerenstva za procjenu 
šteta od prirodnih nepo-
goda Grada Lepoglave, 
a nije prošao ni prijed-
log odluke o davanju su-
glasnosti za sklapanje 
ugovora o financiranju 
izgradnje komunalne in-
frastrukture. Za prihva-
ćanje ovih odluka bilo je 
sedam vijećnika, dok je 
njih osam bilo suzdrža-
no. Prijedloge su podržali 
vijećnici HNS-a, HSU-a i 
dijela HDZ-a, dok su suz-
držani bili vijećnici iz re-
dova HSS-a, SDP-a, dijela 
HDZ-a i nezavisni Boris 
Šinko.

Izvršenje proračuna
No, na sjednici je jed-

noglasno prihvaćen pri-
jedlog odluke o kreditnom 
zaduženju Grada Lepo-
glave te prijedlog odluke 
o izmjenama i dopunama 
odluke o izvršavanju Pro-
računa Grada Lepoglave 
za 2019. godinu.

Temeljem odluke o 
kreditnom zaduženju 
Grad Lepoglava će se kod 
HBOR-a zadužiti za sred-
stva potrebna za realiza-
ciju projekta adaptacije 
i rekonstrukcije zgrade 
dječjeg vrtića u Lepoglavi.

Živo je bilo i u dijelu 
sjednice u kojem su vijeć-
nici postavljali vijećnička 
pitanja. Vijećnik Stje-
pan Vresk pitao je gra-
donačelnika o daljnjim 
planovima vezanima uz 
izgradnju nogostupa u Ža-
rovnici, prema tamošnjoj 
školi.

Gradonačelnik Škva-
rić je vijećnike podsjetio 
na gradski program iz-
gradnje nogostupa na ci-
jelom gradskom područ-
ju, kojima bi se povezala 
sva gradska naselja i tako 
povećala sigurnost građa-
na u prometu.

- Unazad desetak go-
dina, s tadašnjih oko tri 
kilometara izgrađenih 
nogostupa došli smo do 
dvadesetak kilometara. 
Budući da su nogostupi 
većinom uz županijske 
ceste njihovu izgradnju 
moramo koordinirati sa 
Županijskom upravom 
za ceste. Imamo gotove 
projekte koji su dostav-
ljeni ŽUC-u, a odnose se 
na nastavak izgradnje 
nogostupa u Višnjici, od 
raskrižja prema Zlogonju 
do početka naselja Zlogo-
nje, te od centra Višnjice 

prema Bednjici, odnosno 
jednom dijelu Zalužja. Ta-
kođer imamo projektira-
ne i nogostupe na relaciji 
spoj državne ceste D35 
od ceste prema Očuri i do 
Trakošćanske ulice. Pro-
jektiran je i nogostup od 
rotora u Žarovnici do ra-
skrižja prema Kamenici, 
kod Rogina sa spojem pre-
ma Kamenici. U fazi pro-
jektiranja je i nastavak 
nogostupa u Žarovnici, 
do područne škole - ista-
knuo je gradonačelnik te 
dodao da Grad Lepoglava 
projektira i nogostup na 

lokalnoj cesti u Kamenič-
kom Vrhovcu, na spoju od 
Kapustića do županijske 
ceste.

Za bolji života starijih
Pitanje vezano uz ko-

munalnu infrastrukturu 
postavio je i vijećnik Mi-
lan Pavleković, koji se 
zanimao hoće li u ulici 
Hrvatskih pavlina, na žu-
panijskoj cesti kod ulaza 
u Čret te kod naselja Bor-
je, biti iscrtani pješački 
prijelazi koji su nužni za 
povećanja sigurnosti gra-
đana, a gradonačelnika 
je pitao i o gradskim pla-
novima vezanim uz pro-
gram za građane starije 
životne dobi.

- Na sugestiju građana, 
a i temeljem naših zapa-
žanja, uputili smo Župa-
nijskoj upravi za ceste 
prijedlog da se na ovim 

lokacijama iscrtaju pje-
šački prijelazi. Dobili smo 
obećanje da će to biti na-
pravljeno - rekao je gra-
donačelnik Škvarić, koji 
je u odgovoru na drugo 
pitanje posebno istaknuo 
niz gradskih programa 
koji su namijenjeni upra-
vo građanima starije ži-
votne dobi.

- Grad Lepoglava će, 
zajedno s Općinom Bed-
nja, biti partner Centru za 
socijalnu skrb iz Ivanca u 
projektu koji će biti pri-
javljen na program Una-
pređivanje infrastruktu-

re za pružanje socijalnih 
usluga u zajednici kao 
podrška procesu deinsti-
tucionalizacije. Cilj pro-
jekta je poboljšanje života 
starijih osoba, a u okviru 
projekta se planira i ure-
đenje bivšeg župnog dvo-
ra za provedbu aktivnosti 
iz ovoga projekta - ista-
knuo je gradonačelnik.

Štete od divljači
Vijećnik Zorislav 

Rodek pitao je što Grad 
Lepoglava poduzima za 
zaštitu ratarskih kultura 
koje uništava divljač. Gra-
donačelnik je podsjetio 
da lovačke udruge nado-
knađuju štetu od divljači 
nastalu na njihovom lov-
nom području.

- Grad Lepoglava je i 
ove godine nabavio re-
pelente koje je podijelio 
lovačkim društvima, a 

oni vlasnicima ratarskih 
usjeva, kako bi ih upotri-
jebili za zaštitu od div-
ljači. Grad Lepoglava je 
nabavio i hranilice za div-
ljač koje su postavljene u 
šume - naglasio je grado-
načelnik.

Vijećnicu Mariju Ri-
bić zanimalo je provođe-
nje programa cjelodnev-
nog boravka u školi.

- To je projekt kojeg je 
inicirao i u najvećoj mjeri 
financira Grad Lepoglava, 
za razliku od Varaždinske 
županije, koja je osnivač 
osnovnih škola. Program 
se u lepoglavskoj školi 
nastavlja, dok u kamenič-
koj i višnjičkoj nije bilo 
dovoljno zainteresiranih. 
Ovaj program je u Lepo-
glavi prošle školske godi-
ne koristilo 16, a ove godi-
ne 23 učenika. Vjerujem 
da će iduće godine interes 
biti takav da ćemo mora-
ti oformiti dva odjeljenja 
te da će se i u Kamenici i 
Višnjici naći dovoljno za-
interesiranih kako bi se 
i u tamošnjim školama 
krenulo s programom. 
Nadam se da će i Varaž-
dinska županija imati vi-
še sluha za financiranje 
tog programa - odgovorio 
je gradonačelnik Škvarić.

Vijećnik Alen Mađar 
pitao je zašto su uklonjeni 
kontejneri za otpad sa ze-
lenih otoka u Očuri, na što 
mu je gradonačelnik od-
govorio kako je to mjera 
koja se poduzima kada se 
kontejneri pune smećem 
koje nije selektirano, pa 
se i prostor oko njih pre-
tvara u smetište.

- Neselektirani otpad 
tamo najčešće ne ostavlja-
ju građani s tog područja, 
no Grad je morao reagira-
ti. Planiramo mjere koji-
ma bi se takvo odlaganje 
otpada spriječilo, nakon 
čega će i kontejneri biti 
vraćeni. No, sav otpad 
ljudi mogu selektirati na 
kućnom pragu gdje će ga 
preuzeti koncesionar i 
ne trebaju ga odvoziti na 
zelene otoke - poručio je 
gradonačelnik Lepoglave. 

Drage 
sugrađanke 
 i sugrađani,

ponovo možemo re-
ći - u Lepoglavi se radi 
i gradi. Protekli mjeseci 
bili su intenzivni, ispu-
njeni brojnim aktivno-
stima, atraktivnim doga-
đanjima i radovima na 
cijelom području Grada. 

Dječji vrtić u Lepo-
glavi već je dobio nove 
konture, intenzivno se 
radi i na izgradnji dječjeg 
vrtića u Višnjici, u pro-
met je puštena promet-
nica Antekolovići - Hu-
đi, završeno je uređenje 
parkirališta pred viš-
njičkom crkvom, ener-
getska obnova zgrade 
gradske uprave je pred 
završetkom, završeni su 
restauratorski radovi u 
lepoglavskoj crkvi, naši 
vatrogasci dobivaju no-
vu, vrijednu opremu,za-
počeli smo radove na 
uređenju nogometnog 
igrališta u Lepoglavi. 
Ulažemo u razvoj komu-
nalne infrastrukture na 
cijelom području Grada, 
otvaramo nove moguć-
nosti, tražimo nove prili-
ke za razvoj. 

Sve što činimo radi-
mo u interesu građana 
i s pravom možemo reći 
kako smo posljednjih go-
dina značajno podigli ko-
munalni i društveni stan-
dard u svim mjesnim 
odborima, poštujući 
potrebe i želje mještana 
nastojimo riješiti lokal-
ne probleme. Primjerice, 
prije nekoliko godina na 
cijelom području Grada 
imali smo tek tri kilome-
tra uređenih nogostupa, 
danas je uređeno više 
od dvadeset kilometara. 

Mijenjamo Lepoglavu 
nabolje, planiramo nove 
projekte i nova ulaganja.

Zahvaljujući dobive-
nim potporama u pro-
računu nam ostaju sred-
stva koja koristimo za 
druge projekte i progra-
me, kao što je nedavno 
pokrenut program pot-
pore mladim obiteljima 
kod izgradnje ili kupnje, 
odnosno uređenja vlasti-
tog doma. Lepoglava će 
i dalje biti veliko gradili-
šte. 

Iza nas je i još jedan 
međunarodni festival 
čipke, na kojem su ove 
godine sudjelovale čip-
karice iz čak 16 zemalja 
svijeta, među kojima su 
prvi puta bile i čipkari-
ce iz Južne Amerike. Za-
hvaljujući upornom radu 
na zaštiti i prezentaciji 
naše vrijedne tradicijske 
baštine i bogate kulture 
naš je festival prerastao 
u jedan od najcjenjenijih 
festivala čipke u svije-
tu, a naša Lepoglava u 
svjetski važno čipkarsko 
središte. 

Imamo još puno ra-
zloga za ponos, no pred 
nama su i novi izazovi, 
novi projekti, nove su-
radnje i novi uspjesi. Za-
jedno ćemo našu Lepo-
glavu učiniti još boljim 
i ugodnijim mjestom za 
život!

Vaš gradonačelnik 
Marijan Škvarić
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IZ GRADA GRADSKO VIJEĆE

Dodatna potpora za projekt energetske obnove zgrade gradske uprave

Ministarstvo regionalnoga razvoja 
i fondova EU obnovu sufinancira s 
300 tisuća kuna
Dok traju intenzivni radovi na energetskoj obnovi zgrade gradske uprave u Le-
poglavi, u Grad Lepoglavu stigla je još jedna dobra vijest vezana uz ovaj projekt 
vrijedan više od milijun kuna. Naime, nakon potpore Ministarstva graditeljstva 
i prostornoga uređenja koji kroz program - Energetska obnova i korištenje ob-
novljivih izvora energije u zgradama javnog sektora, sufinancira energetsku ob-
novu zgrade s 609 tisuća i 558 kuna, za ovaj je projekt stigla i potpora Ministar-
stva regionalnoga razvoja i fondova Europske unije od 309 tisuća i 661 kunu.

Ta su sredstva Gradu 
Lepoglavi dodijeljeni te-
meljem zahtjeva za sufi-
nanciranje projekta ener-
getske obnove zgrade 
gradske uprave kojeg je 
Grad podnio za Program 
sufinanciranja provedbe 
EU projekata na regio-
nalnoj i lokalnoj razini za 
2019. godinu.

- S ovih dodatih, više 
od 300 tisuća kuna zna-
čajno smo smanjili uče-
šće Grada u financiranju 
energetske obnove zgra-
de gradske uprave, pa 
ćemo tim sredstvima koja 
su ostala u gradskom pro-
računu moći financirati 
druge razvojne projekte. 
Na ovaj način nastavlja-

mo našu dobru praksu 
da sredstava za realiza-
ciju gradskih projekata i 
programa osiguravamo iz 
drugih izvora - istaknuo 
je gradonačelnik Marijan 
Škvarić, koji je zahvalio 
Ministarstvu graditeljstva 

i prostornoga uređenja te 
Ministarstvu regionalno-
ga razvoj i fondova Eu-
ropske unije i na drugim 
potporama zahvaljujući 
kojima se intenzivno re-
aliziraju i drugi gradski 
projekti.

U Lepoglavi obilježen Dan neovisnosti 

Odana počast braniteljima
Povodom Dana neovisnosti izaslanstvo Grada Lepoglave, na čelu s gradona-
čelnikom Marijanom Škvarićem, članovi obitelji poginulih branitelja te člano-
vi braniteljskih udruga odali su kod centralnog križa na gradskom groblju u 
Lepoglavi počast poginulim hrvatskim braniteljima s područja Grada Lepo-
glave te svim hrvatskim braniteljima poginulima u Domovinskom ratu.

- Prije 28 godina Hr-
vatski sabor je donio od-
luku o raskidanju svih od-
nosa s bivšom državom. 
Bila je to država koja nije 
marila za naše potrebe, 
potrebe svojih građana 
i potrebe hrvatskog na-
roda. Na žalost, za svoju 
smo se neovisnost mora-
li izboriti braneći se od 
agresije. U toj su borbi 
brojni hrvatski branitelji 
dali ono najvrjednije što 
su imali - svoje živote. 
Među poginulim hrvat-
skim vitezovima su i dva-
naestorica branitelja s po-
dručja Grada Lepoglave, 
kojima i ovom prigodom 
odajemo počast i zahva-
ljujemo na slobodi u kojoj 
danas uživamo - istaknuo 
je gradonačelnik Marijan 

Škvarić na svečanosti u 
povodu Dana neovisnosti. 

- Naši suborci i sumje-
štani položili su živote 
da bismo mi danas mogli 
uživati u Lijepoj našoj. 
Kakva je, takva je, naša je 
i nećemo je dati nikome. 
Mi smo 90-ih godina odra-
dili svoju zadaću, a sad su 
na redu ostali da Lijepu 

našu učine i dobrom - re-
kao je ovom prigodom 
predsjednik udruge Bra-
nitelji Hrvatske Lepogla-
va Dražen Husnjak.

Počast poginulim bra-
niteljima s područja Gra-
da Lepoglave odana je i 
kod spomen obilježja u 
Parku hrvatskih branite-
lja u Lepoglavi.

Radove na energetskoj obnovi zgrade gradske uprave Ministarstvo 
regionalnog razvoja poduprlo je s 300 tisuća kuna

Vijećnici su na sjednici raspravljali o 12 točaka dnevnog reda

Počast poginulim braniteljima odana je i kod spomen obilježja u Parku 
hrvatskih branitelja u Lepoglavi
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Ministarstvo graditeljstva i prostornog uređenja s 1,6 milijuna sufinanciralo 
projekte Grada

Otvorena novouređena cesta 
Antekolovići - Huđi u Žarovnici
U nazočnosti potpredsjednika Vlade i ministra graditeljstva i prostornog ure-
đenja Predraga Štromara otvorena je novouređena cesta Antekolovići – Huđi 
u Žarovnici.

Potpredsjedniku Vla-
de su na sastanku u Le-
poglavi 10. listopada 
predstavljeni projekti 
na području Grada Le-
poglave koje financira 
Ministarstvo graditelj-
stva i prostornog uređe-
nja - energetska obnova 
zgrade gradske uprave u 
Lepoglavi te uređenje lo-
kalne ceste Antekolovići 
- Huđi u Žarovnici.

U posljednje dvije 
godine Ministarstvo gra-
diteljstva i prostornog 
uređenja je s 1,6 milijuna 
kuna sufinanciralo 3,3 
milijuna kuna vrijedne 
projekte i programe koje 
je Grad Lepoglava prija-
vio na natječaje ovog mi-
nistarstva.

Na tako velikoj i zna-
čajnoj potpori potpred-
sjedniku Vlade i ministru 
Predragu Štromaru, kao i 
Vladi Republike Hrvatske, 
zahvalio je gradonačelnik 
Marijan Škvarić.

Ravnomjerni razvoj
- Drago mi je da posto-

ji netko, a to je ministar 
Štromar, tko razumije 
naše potrebe i pruža nam 
potporu u ostvarenju na-
ših ciljeva koji su usmjere-
ni na ravnomjerni razvoj 
našeg grada. Zahvaljujući 
ovim, značajnim potpora-
ma, sanirali smo klizišta 
koja predstavljaju veliki 
problem, uredili ceste 
kojima osiguravamo mo-
bilnost naših građana i 
otvaramo nova gradska 
područja, a energetski ob-
navljamo i zgradu grad-
ske uprave. Zahvaljujući 
dobivenim potporama 
u proračunu nam ostaju 
sredstva koja koristimo 
za druge projekte i pro-
grame, kao što je nedavno 
pokrenut program pot-
pore mladim obiteljima 
kod izgradnje ili kupnje, 
odnosno uređenja vla-
stitog doma - istaknuo je 
gradonačelnik Škvarić na 
sastanku s potpredsjedni-
kom Vlade.

- Sve ove projekte i 

programe ne podupire-
mo zbog gradonačelnika, 
mene ili samih projekata, 
već zbog ljudi. Neki me 
prijavljuju zbog sukoba 
interesa, a moj je inte-
res da građani žive bolje. 
Ispravljamo i nepravdu 
prema sjeveru Hrvatske, 
koji nije dobivao dovoljno 
- istaknuo je potpredsjed-
nik Štromar,  čije je mi-
nistarstvo s nešto više od 
600 tisuća kuna sufinan-
ciralo projekt energetske 
obnove zgrade gradske 
uprave u Lepoglavi. Pro-
jekt je vrijedan nešto više 
od milijun kuna, a uz Mi-
nistarstvo graditeljstva i 
prostornog uređenja pro-
jekt je s više od 309 tisu-
ća kuna sufinanciralo i 
Ministarstvo regionalnog 
razvoja i fondova Europ-
ske unije.

S tijekom radova i 
planiranim rokovima 
potpredsjednika Vlade 
upoznao je Nikola Fun-
da, direktor tvrtke Fun-
da, koja izvodi radove na 
energetskoj obnovi zgra-
de gradske uprave u Le-
poglavi.

- Ovaj je projekt je-
dan od brojnih projekata 
energetske obnove koji se 
provode u Hrvatskoj. Me-
đu njima su i projekti ob-
nove 394 škola i 91 vrtića. 
Uređuje se još puno zgra-
da kao ova u Lepoglavi, 
ali i domovi, zdravstveni 
objekti i bolnice. Koristi 
od toga imaju ljudi jer je 
sigurno ugodnije boraviti 
u zgradi koja je opremlje-
na, uređena, prekrasna 
izvana, a topla i ugod-

na iznutra - naglasio je 
potpredsjednik Predrag  
Štromar, koji se u pratnji 
gradonačelnika Škvari-
ća te članova Gradskog 
vijeća Grada Lepoglave 
i predsjednika mjesnih 
odbora nakon sastanka u 
Lepoglavi uputio u Žarov-
nicu, gdje je otvorena no-
vouređena lokalna cesta 
Antekolovići - Huđi.

Ispravljanje nepravde
Prigodu da otvore 

ovu prometnicu potpred-
sjednik Vlade prepustio 
je mještanima, koji će i 
najviše koristiti ovu novo-
uređenu cestu.

- Radovi su bili vrijed-
ni nešto više od 900 tisu-
ća kuna, a zahvaljujući 
natječaju Ministarstva 
graditeljstva i prostornog 
uređenja ostvarili smo 
potporu u visini od 391 
tisuću kuna. Vlastitim 
sredstvima, bez dobivene 
potpore, ne bismo mogli 
realizirati ovaj projekt, 
koji je važan za mobilnost 
građana, razvoj gospo-
darstva i otvaranje novih 
gradskih prostora - ista-
knuo je gradonačelnik 
Škvarić i dodao da je ovaj 
projekt i rezultat uvaža-
vanja potreba građana od 
strane Grada Lepoglave, 
odnosno, u ovom slučaju, 
suradnje s Mjesnim odbo-
rom Žarovnica.

Stjepan Vresk, pred-
sjednik ovog mjesnog 
odbora, pohvalio je ovu 
suradnju koja je rezul-
tirala nizom projekata i 
programa koji se provode 
na području tog mjesnog 
odbora.

Na prigodnoj svečanosti položena povelja u temelje dječjeg vrtića u Višnjici

Za novi vrtić Grad će izdvojiti 
4,5 milijuna kuna
Gradonačelnik Marijan Škvarić i predsjednik Gradskog vijeća Robert Dukarić 
položili su 19. listopada u temelje zgrade dječjeg vrtića u Višnjici povelju o 
gradnji objekta kojim, kako se navodi u povelji, započinje novo razdoblje le-
poglavskog odgojno-obrazovnog rada.

- Izražavam veliko za-
dovoljstvo da Grad Lepo-
glava prepoznaje i ulaže 
u važan segment svoga 
razvoja, u vrlo kvalitet-
nu demografsku politiku 
koju provodimo. Ljudi su 
ti koji su nam na prvom 
mjestu, naročito mladi, 
mlade obitelji i djeca. Že-
limo da svi oni ostanu na 
ovim prekrasnim zelenim 
bregima. Vođeni time kre-
nuli smo u projekt izgrad-
nje dječjeg vrtića u Viš-
njici. U ovoj smo godini 
proveli natječaj za izbor 
izvođača radova, prije ne-
što više od dva mjeseca s 
odabranim izvođačem, 
domaćom tvrtkom - TTG, 
potpisali smo ugovor o iz-
gradnji vrtića, a sada smo 
u prilici položiti povelju 
u temelje buduće zgrade 
dječjeg vrtića - istaknuo 
je gradonačelnik Marijan 
Škvarić na svečanosti u 
Višnjici.

Zgrada dječjeg vrtića u 
Višnjici bit će veličine 500 
četvornih metara, a pola-
zit će ga šezdesetak djece 
s područja Višnjice.

Vrijednost radova je 
3 milijuna i 884 tisuće 
kuna, a ukupna će inve-
sticija, u koju je uključeno 
i opremanje vrtića te ure-
đenje okoliša, iznositi 4,5 
milijuna kuna.

- Grad Lepoglava će 
izgradnju vrtića u pot-
punosti financirati vla-
stitim proračunskim 
sredstvima. Naime, ovaj 

projekt nismo mogli pri-
javiti na mjeru 7.4.1., jer 
tu mjeru već koristimo 
za adaptaciju i uređenje 
zgrade Dječjeg vrtića Le-
poglava. Vrijednost rado-
va na vrtiću u Lepoglavi 
je 12,5 milijuna kuna, što 
znači da, pribrojimo li i 
radove u Višnjici, Grad 
Lepoglava ove godine ula-
že oko 17 milijuna kuna 
za potrebe mladih i djece 
- poručio je gradonačel-
nik Škvarić.

Predsjednik Gradskog 
vijeća Grada Lepoglave 
Robert Dukarić zahvalio 
je ovom prigodom svima 
koji su bili uključeni u po-
kretanje ovog projekta.

- Zahvaljujem grado-
načelniku i Gradu Lepo-
glavi te cijelom Gradskom 
vijeću što smo uspjeli re-
alizirati ovaj, za višnjički 
kraj, važan projekt, a za 
kojeg je puno ljudi mislilo 
da neće biti realiziran. Za-
hvaljujem cijelom Grad-
skom vijeću, a posebno 
prijatelju iz Višnjice i čla-
nu Gradskog vijeća Josi-

pu Čeligu koji je zajedno 
sa mnom jedan od inici-
jatora ovog projekta. Za-
hvaljujem i svim ostalima 
koji su pomogli u njegovoj 
realizaciji - rekao je pred-
sjednik Gradskog vijeća 
Robert Dukarić.

Nazočnima, među 
kojima je bio dio grad-
skih vijećnika i članova 
gradskih mjesnih odbora, 
obratio se i državni taj-
nik u Ministarstvu obra-
ne Zdravko Jakop koji je 
također istaknuo važnost 
projekat za ljude koji žive 
u ovom pograničnom di-
jelu Grada Lepoglave.

Radove na vrtiću kao 
i sve koji će u radovima 
sudjelovati, blagoslovio je 
višnjički župnik vlč. Dra-
gutin Šimek.

Radovi na izgradnji 
zgrade vrtića u Višnjici 
trebali bi biti gotovi do 
polovice iduće godine, 
nakon čega će uslijediti 
opremanje vrtića, pa će 
novi dječji vrtić s radom 
započeti na jesen sljedeće 
godine. 

Završen projekt ugradnje automatskog 
dozatora klora na lokalnom vodovodu 
Strupari – Jureni

Suradnja Grada 
Lepoglave i Rotary Cluba 
Zagreb Medvedgrad
U Kameničkom Podgorju  je 10. studenoga 
obilježen završetak projekta ugradnje auto-
matskog dozatora klora na lokalnom vodo-
vodu Strupari – Jureni. Projekt je realiziran 
zahvaljujući suradnji i financijskoj podršci 
Rotary Cluba Zagreb Medvedgrad i Grada Le-
poglave.

- Rotary Club Zagreb 
Medvedgrad u Gradu 
Lepoglavi prepoznao 
je dobrog partnera za 
realizaciju ovog pro-
jekta, za koji smo oda-
brali lokalni vodovod u 
Kameničkom Podgorju, 
koji je izvan buduće 
aglomeracije. Svim gra-
đanima trebamo osigu-
rati kvalitetnu dobavu 
vode u potrebnim ko-
ličinama. Ovim projek-
tom to ćemo i učiniti. 
Nastojat ćemo i da na 
ostalim područjima, 
prema ukazanim po-
trebama, realiziramo 
ovakve projekte - ista-
knuo je gradonačelnik 
Marijan Škvarić.

- Rotary Club Zagreb 
Medvedgrad fokusira 
se na zdravu vodu i svi 
naši veći projekti veza-
ni su upravo uz pitku 
vodu. Hrvatsko zagorje 
je u našem fokusu i tu 
smo napravili već ne-
koliko projekata. Grad 
Lepoglava je iskazao 
interes za suradnjom, 
otvorena su nam vrata 
za brzu realizaciju, što 
je kod ovakvih projekta 
veoma bitno - rekao je 
Hrvoje Čeović, pred-
sjednik Rotary Cluba 
Zagreb Medvedgrad.

Na ugrađenom do-
zatoru zahvalio je i 

Zlatko Juren, pred-
sjednik Mjesnog odbo-
ra Kameničko Podgor-
je. 

- Zahvaljujem na 
ovoj donaciji kojom 
ćemo povećati kvali-
tetu i ispravnost vode. 
Zahvaljujem na tome 
gradonačelniku Mari-
janu Škvariću i nadam 
se da ćemo i dalje ova-
ko surađivati. Zahvala 
je to iz srca mještana 
mojeg kraja - poručio 
je predsjednik Mjesnog 
odbora Kameničko Po-
dgorje.

Prije svečanosti u 
Kameničkom Podgor-
ju u Gradskoj vijećni-
ci u Lepoglavi održan 
je prijem za članove 
Rotary Cluba Zagreb 
Medvedgrad, na ko-
jem je goste iz Zagreba 
gradonačelnik Škvarić 
upoznao s bogatom po-
viješću i kulturnom ba-
štinom Lepoglave, pri 
čemu je istaknuo da je 
Lepoglava danas grad 
projekata, u kojem je 
realizirano 48 projekta 
financiranih iz fondo-
va Europske unije.

Članovi RC Zagreb 
Medvedgrad posjetili 
su i Zadrugu lepoglav-
ske čipke, gdje su se 
upoznali s načinom 
njene izrade.

Grad ulaže u projekte komunalne 
infrastrukture na području Višnjice

Uređeno 
parkiralište kod 
višnjičke crkve
U blizini višnjičke župne crkve i trga dovrše-
na je izgradnja parkirališta kojim će se riješiti 
dugogodišnji problem nedostatka parkirnog 
prostora, posebno u vrijeme obilježavanja cr-
kvenih svetkovina i održavanja crkvenih obre-
da. Na novom parkiralištu u Višnjici uređeno 
je četrdesetak parkirnih mjesta.

Vrijednost radova 
druge faze uređenja 
parkirnog prostora u 
Višnjici, koja je kraju 
privedena postavlja-
njem asfaltnog tepiha 
te javne rasvjete, izno-
sila je 869.112 kuna.

Projekt je finan-
ciran proračunskim 
sredstvima Grada Le-
poglave, ali dijelom i uz 
potporu Ministarstvo 
regionalnog razvoja i 
fondova Europske uni-
je, koje je prvu fazu iz-
gradnje parkirališta u 
Višnjici, vrijednosti oko 
270 tisuća kuna, sufi-
nanciralo sa 150 tisuća 
kuna, dok je za drugu 
fazu podržalo s još 200 
tisuća kuna.

- Ovim zahvatom 
Grad Lepoglava rješava 
dugogodišnji problem 
nedostatka prostora 
za parkiranje u blizini 
župne crkve i vatroga-
snog doma u Višnjici. 
Dio je to planiranog za-
hvata na uređenju cje-
lokupnog prostora trga 
u Višnjici - istaknuo je 
gradonačelnik Marijan 
Škvarić, koji je obišao 
ovo  gradilište u druš-
tvu državnog tajnika 
u Ministarstvu obrane 
Zdravka Jakopa, pred-
sjednika Gradskog vije-
ća Roberta Dukarića i 
gradskog vijećnika Jo-
sipa Čeliga.

Nedavno su započe-
li i radovi na izgradnji 
dječjeg vrtića, koji su 
vrijedni 3 milijuna i 
880 tisuća kuna.

- Kao gradonačelnik 

brinem o ravnomjer-
nom razvoju cijelog 
područja Grada Lepo-
glave. Područje Višnji-
ce je pogranično i brd-
sko-planinsko područje 
te zaslužuje posebnu 
pažnju i tretman - ista-
knuo je gradonačelnik 
Lepoglave te dodao 
da je nedavno zavr-
šena i izgradnja prve 
faze sportskog igrali-
šta u Zlogonju, te da je 
u suradnji sa ŽUC-om 
na području Višnjice 
uređen novi kilome-
tar nogostupa, dok se 
u suradnji s Elektrom 
provodi rekonstrukcija 
niskonaponske mreže 
s izmještajem daleko-
voda. Ovaj je zahvat 
vrijedan oko 3 milijuna 
kuna, a njime će se osi-
gurati kvalitetan napon 
na području Višnjice te 
stvoriti uvjeti za proši-
renje javne rasvjete.

- Ulažemo i u druš-
tveni razvoj Višnjice. 
Pokrenuli smo projekt 
energetske obnove 
vatrogasnog doma u 
Višnjici, kojeg ćemo 
kandidirati na natječaj 
za energetsku obnovu 
društvene infrastruk-
ture. Financiramo i rad 
udruga s višnjičkog po-
dručja, među kojima 
je i Udruga za sport i 
rekreaciju, koja će idu-
će godine biti domaćin 
Hrvatskog festivala 
sportske rekreacije na 
selu, čiju ćemo organi-
zaciju također podupri-
jeti - poručio je grado-
načelnik Škvarić.

Na svečanosti otvorenja ceste bio je i potpredsjednik Vlade RH

Na svečanosti je istaknuta važnost vrtića za cijeli višnjički kraj

Uzvanici na svečanosti polaganja povelje u temelje novoga vrtića 

Članovi Rotary Cluba Zagreb Medvedgrad na prijemu u gradskoj 
vijećnici u Lepoglavi

Pred crkvom u Višnjici uređeno je parkiralište s četrdesetak 
parkirnih mjesta
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Javni poziv za iskaz interesa za 
kupnju stana iz Programa POS

Zakonom o društveno poticanoj stanogradnji (NN 109/01, 82/04, 76/07, 38/09, 
86/12, 7/13, 26/15 i 57/18) uređuje se sustavno organizirana stanogradnja poticana 
javnim sredstvima radi zadovoljavanja stambenih potreba i poboljšanja kvalitete 
stanovanja što šireg kruga građana, kao i unapređivanje graditeljstva.

Društveno poticana stanogradnja (POS) provodi se izgradnjom stanova, odno-
sno zgrada, organiziranom na način kojim se ostvaruje svrhovito korištenje javnih 
i drugih sredstava za pokriće troškova, osigurava povrat tih sredstava, omogućuje 
prodaja stanova uz obročnu otplatu pod pristupačnijim uvjetima od tržnih u po-
gledu kamata i rokova otplate te omogućuje davanje u najam izgrađenih stanova 
uz mogućnost otkupa istih.

Ovim putem pozivaju se svi građani zainteresirani za kupnju stanova putem 
navedenog Programa da ispune Upitnik koji je sastavni dio ovog Poziva te ga do-
stave na mail adresu: lepoglava@lepoglava.hr ili osobno u Upravu Grada Lepogla-
ve, Ulica Antuna Mihanovića 12, 42250 Lepoglava.

Javni poziv za iskaz interesa objavljen je na web stranici Grada Lepoglave 
www.lepoglava.hr te na oglasnoj ploči Grada Lepoglave, a poziv traje 60 dana od 
dana objave na web stranici.

Detaljnije informacije o Programu poticane stanogradnje (POS) možete prona-
ći na web stranici Ministarstva graditeljstva i prostornoga uređenja:

https://mgipu.gov.hr/o-ministarstvu-15/djelokrug/stanovanje-8130/pos-pro-
gram-poticane-stanogradnje/8275 i na web stranici Agencije za pravni promet i 
posredovanje nekretninama (APN): http://apn.hr/izgradnja-i-prodaja-stanova-pos/
put-do-stana.

Nakon što Grad Lepoglava utvrdi da postoji dovoljan interes za kupnju stano-
va POS-a, donosi odgovarajuće odluke, osigurava zemljište za izgradnju stanova, 
dogovara i ugovara s APN-om daljnju realizaciju programa te objavljuje Javni na-
tječaj za formiranje Liste reda prvenstva za kupnju stana iz Programa POS-a.

U Lepoglavi, 07.10.2019.
GRADONAČELNIK

Marijan Škvarić, dipl.ing.

Ulaganje vrijedno više od 162 tisuće kuna

Uređen prilazni put starom 
groblju u Lepoglavi
Građane koji su tijekom blagdana Svih svetih obilazili grobove na groblju u 
Lepoglavi dočekao je uređeni prilaz starom groblju. 

Naime, Grad Lepogla-
va je sanirao prilazni put 
koji omogućava dolazak 
na staro groblje iz Ulice 
Eugena Kvaternika kod 
tamošnjeg parkirnog pro-
stora.

Prilazni je put saniran 
i presvučen novim asfal-
tnim slojem. Osim rubni-
ka, uz rub prilaznog puta 
postavljena je ograda, 
odnosno rukohvat koji će 
građanima olakšati uspon 
do groblja.

Radove je, nakon pro-
vedene javne nabave 
na kojoj joj je dodijeljen 
posao sanacije ovog pri-

laznog puta, izvela tvrt-
ka TTG iz Donje Višnjice. 
Ugovorena vrijednost ra-

dova iznosila je 162 tisuće 
i 315 kuna, koje je osigu-
rao Grada Lepoglava.

U Višnjici održan 4. Memorijal Darko Komes

Uspjelo intervencijsko vatrogasno 
natjecanje
U spomen na svog preminulog člana Darka Komes Dobrovoljno vatrogasno druš-
tvo Višnjica organiziralo je 6. listopada u Višnjici četvrti Memorijal “Darko Komes”.

Ovo intervencijsko va-
trogasno natjecanje ope-
rativnih vatrogasaca ove 
je godine u Višnjici okupi-
lo ekipe devet vatrogasnih 
društava iz Varaždinske 
i Krapinsko-zagorske žu-
panije - DVD-a Lepoglava, 
DVD-a Kamenica, DVD-a 
Ivanec, DVD-a Novi Ma-
rof, DVD-a Varaždinske 
Toplice, DVD-a Donja Vo-
ća, DVD-a Gornje Jesenje, 

DVD-a Čret i DVD-a Mače.
Natjecanje se odvija-

lo na šest lokacija na po-
dručju Višnjice na kojima 
su vatrogasci izvršavali 
zadane vatrogasne za-
datke, pri čemu je naju-
spješnija bila ekipa DVD-a 
Čret, koja je tako obrani-
la prošlogodišnji naslov, 
drugo je mjesto zauzela 
ekipa DVD-a Lepoglava, a 
treće DVD-a Ivanec.

Potpisan ugovor o izradi projektne dokumentacije za vatrogasno - društveni 
dom u Kamenici

Novo ulaganje u vatrogasnu 
infrastrukturu
U Kamenici je potpisan ugovor o izradi projektne dokumentacije za izgradnju 
vatrogasno-društvenog doma u ovom najstarijem gradskom naselju.

Ugovor su na mjestu 
na kojem će biti izgrađen 
novi vatrogasno-društve-
ni dom potpisali Zorislav 
Rodek, predsjednik Do-
brovoljnog vatrogasnog 
društva Kamenica, i Va-
lentina Fištrek, direkto-
rica projektantske tvrtke 
CUBUS iz Varaždina, a na 
potpisivanju ugovora bili 
su i gradonačelnik Lepo-
glave Marijan Škvarić te 
članovi Dobrovoljnog va-
trogasnog društva i Mje-
snog odbora Kamenica.

- Potpisivanjem ovog 
ugovora napravili smo 
značajan korak u reali-
zaciji projekta izgradnje 
vatrogasno-društvenog 
doma, koji je neophodan 
Kamenici. To je nasta-
vak ulaganja u razvoj i 
uređenje ovog najstari-
jeg naselja na području 
Grada Lepoglave, koje će 
izgradnjom doma dobi-
ti prostor za provedbu 
brojnih društvenih aktiv-
nosti, a vatrogasci novi 
funkcionalni prostor za 
svoj rad. Predložit ću da 
se već iduće godine krene 
s rušenjem stare zgrade i 
s prvom fazom građevin-
skih radova - istaknuo je 
gradonačelnik Škvarić, 
dodavši da je Grad Lepo-
glava osigurao potrebnih 
67.500 kuna s kojima će 
financirati izradu projek-
tne dokumentacije.

U planu je rušenje 
derutne zgrade nekadaš-
nje škole, odnosno druš-
tvenog doma u centru 

Kamenice, na čijem će 
mjestu biti izgrađen no-
vi vatrogasno-društveni 
dom. Adaptacija stare 
zgrade je odbačena zbog 
njene složenosti i visokih 
troškova.

- Na izgradnju doma 
čekamo već 10 godina. 
Postojale su određene fi-
nancijske poteškoće, no 
gradonačelnik je odlučio 
da više ne čekamo i da 
krenemo s projektom i da 
ga, bude li potrebno, rea-
liziramo po fazama. Ako 
se otvori mogućnost da 
se osiguraju i sredstva iz 
fondova Europske unije 
na koja smo ranije raču-
nali, tim bolje. Mjesnom 
odboru Kamenici i kame-
ničkim vatrogascima po-
treban je ovakav prostor 
- istaknuo je Zorislav Ro-
dek, predsjednik DVD-a 
Kamenica i Mjesnog od-
bora Kamenica.

Gradonačelnik Škva-
rić i ovu je prigodu 
iskoristio da zahvali ka-
meničkim, ali i drugim 

vatrogascima s gradskog 
područja na aktivnostima 
koje provode u zaštiti ži-
vota i imovine građana.

- Uvažavamo potrebe 
naših vatrogasaca koji su 
uvijek spremni pomoći 
ugroženim građanima, 
kao i zajednici u kojoj dje-
luju i žive. Pokrenuli smo 
ulaganja u vatrogastvo 
vrijedna oko 15 milijuna 
kuna. Uz današnje potpi-
sivanje ugovora, krenuli 
smo u projekt energet-
ske obnove vatrogasnog 
doma u Višnjici, izradili 
smo projektnu dokumen-
taciju i dobili građevin-
sku dozvolu za izgradnju 
vatrogasnog centra u Le-
poglavi, a do kraja godine 
trebalo bi u DVD Lepo-
glavu stići novo navalno 
vatrogasno vozilo za koje 
smo izdvojili oko 2 miliju-
na kuna. Vjerujem da će-
mo kroz nekoliko godina 
uspjeti realizirati i ostale 
pokrenute projekte u va-
trogastvu - poručio je gra-
donačelnik Škvarić.

Počeli radovi rekonstrukcije nogometnog 
igrališta u Lepoglavi

Igralište će dobiti 
novi travnjak
Ovih su dana započeli radovi na rekonstrukciji 
velikog nogometnog igrališta na Sportsko-re-
kreacijskom centru u Lepoglavi. Na igralištu 
će biti postavljen novi drenažni i sustav za 
navodnjavanje, a stari će travnjak biti zami-
jenjen novim.

Radovi na rekon-
strukciji nogometnog 
igrališta vrijedni su 
450 tisuća i 418 kuna, 
a izvršit će ih tvrtka 
Maxmar grupa, koja je 
ovaj posao dobila na 
javnom natječaju.

Više od polovicu po-
trebnih sredstava za re-
alizaciju ovog projekta 
- 252 tisuće kuna, Grad 
Lepoglava je osigurao 
na natječaju Lokalne 
akcijske grupe - Sjeve-
rozapad, dok će preo-
stali dio Grad osigurati 
iz vlastitog proračuna.

- Ovaj projekt na-
stavak je započetih 
ulaganja u izgradnju i 
obnovu sportske infra-
strukture na područ-
ju Grada Lepoglave. 
Svjesni smo važnosti 
sporta, a ulaganjem u 
sportsku infrastruk-
turu stvaramo uvjete 
za bavljenje sportom 
kako na rekreativnoj 
razini tako i u okviru 
sportskih klubova koji 

djeluju na gradskom 
području. Svaka ulože-
na kuna u razvoj spor-
ta višestruko se vraća 
zajednici, što je pose-
bice važno, zdravljem 
i zadovoljstvom njenih 
članova - istaknuo je 
gradonačelik Marijan 
Škvarić te dodao da 
je na području Grada 
Lepoglave, u gradski 
mjesnim odborima, iz-
građeno 11 sportskih 
igrališta te da će se na-
kon uređenja travnjaka 
nastaviti s uređenjem 
Sportsko-rekreacijskog 
centra. U planu je ure-
đenje svlačionica i sa-
mog objekta te atletske 
staze.

Temeljem potpisa-
nog ugovora izvođač 
radova obavezan je ra-
dove na rekonstrukciji 
nogometnog igrališta 
u Lepoglavi, koje je za-
počeo uklanjanjem sta-
rog travnjaka, završiti 
najkasnije do 1. lipnja 
2020. godine.

Potpisan ugovor o nabavi novog vatrogasnog 
vozila za DVD Lepoglava

Vatrogasci dobivaju 
vozilo vrijedno 1,86 
milijuna kuna
- Ovo je jedan od značajnijih dana u povije-
sti našeg vatrogasnog društva – istaknuo je 
Damir Funda, predsjednik Dobrovoljnog va-
trogasnog društva Lepoglava, potpisujući 6. 
rujna ugovor o nabavi novog vatrogasnog vo-
zila s Goranom Žugecom, direktorom tvrtke 
Flammifer.

Ugovor vrijedan mi-
lijun i 862 tisuća kuna, 
koliko iznosi cijena vo-
zila koje će lepoglav-
skim vatrogascima, 
zajedno s traženom 
opremom, biti isporu-
čeno najkasnije za 150 
dana, potpisan je na 
prigodnoj svečanosti 
koja je održana u va-
trogasnom domu u Le-
poglavi. Uz lepoglavske 
vatrogasce na potpisi-
vanju ugovora bili su i 
gradonačelnik Marijan 
Škvarić te predstavnik 
tvrtke Flammifer - ge-
neral Mladen Markač.

- Od svih politika 
koje provodi Grad Le-
poglava politika pot-
pore našim udrugama 
jedna je od najvažnijih. 
Dobrovoljno vatroga-
sno društvo Lepoglava, 
i vatrogasci općenito, 
udruga su na koju Grad 
Lepoglava i građani 
mogu uvijek računati, 
a što su vatrogasci ne-
brojeno puta i potvrdi-
li. Na nama u Gradu i 
meni, kao odgovornoj 
osobi, je da vatrogasci-
ma osiguramo potreb-
nu opremu što i ovoga 
puta činimo nabavkom 
novog vatrogasnog vo-
zila. Rezultat je to za-
jedničkog planiranja i 
suradnje Grada Lepo-
glave, gradske Vatroga-
sne zajednice i DVD-a 
Lepoglave - istaknuo je 
gradonačelnik Marijan 
Škvarić, dodavši da je u 

proteklih desetak godi-
na Grad Lepoglava su-
djelovao u nabavi osam 
vatrogasnih vozila za 
potrebe vatrogasnih 
društava koja djeluju 
na gradskom području.

- Do potpisivanja 
ovog ugovora došlo je 
zahvaljujući razumije-
vanju gradonačelnika 
i Grada Lepoglave za 
potrebe vatrogasaca - 
istaknuo je Damir Fun-
da, predsjednik DVD-a 
Lepoglava i dodao da 
nakon četiri desetljeća 
Društvo dobiva novo 
navalno vozilo.

Direktor Flammife-
ra Goran Žugec rekao je 
ovom prigodom da će 
lepoglavski vatrogasci 
uskoro biti bogatiji za 
suvremeno vatrogasno 
vozilo koje u potpunosti 
odgovara zahtjevima 
vatrogasaca.

- Interes je svake 
lokalne zajednice ja-
čati vatrogastvo i tako 
povećati sigurnost gra-
đana što je Grad Lepo-
glava nabavom ovog 
vozila, čije su moguć-
nosti djelovanja velike, 
i učinio - poručio je ge-
neral Mladen Markač.

Nabava novog na-
valnog vozila za DVD 
Lepoglavu, koju će fi-
nancirati Grad Lepo-
glava, dio je najavljenih 
ulaganja u vatrogastvo 
na području Grada Le-
poglave vrijednih 10 
milijuna kuna.

Potpisivanjem ugovora napravljen je značajan korak u realizaciji 
projekta  vatrogasno -društvenog doma u Kamenici

Započeli su radovi na obnovi nogometnog igrališta u Lepoglavi 

Na igralištu će biti postavljen i novi sustav za navodnjavanje Ugovor je potpisan u Vatrogasnom domu u Lepoglavi

Pred blagdan Svih svetih uređen je prilaz starom groblju u Lepoglavi

U Višnjici je održan 4. Memorijal 
Darko Komes
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Izložbe čipke u Lepoglavi razgledala je i 
ministrica kulture Nina Obuljen Koržinek 

Podrška kulturnim 
projektima u Lepoglavi
Izložbe na 23. Međunarodnom festivalu čipke u 
Lepoglavi prvog festivalskog dana razgledala 
je i ministrica kulture Nina Obuljen Koržinek.

- Ministarstvo kultu-
re već godinama prati 
ovu manifestaciju, ali i 
aktivnosti lepoglavskih 
čipkarica, koje čuvaju 
tu tradiciju koju smo 
upisali kao nematerijal-
no kulturno dobro na 
listi UNESCO-a. Drago 
mi je da je kroz tu su-
radnju stvorena mreža 
koja je omogućila da fe-
stival u Lepoglavi ima i 
vidljivu međunarodnu 
dimenziju, da je zahva-
ljujući toj mreži ostva-
rena suradnja s drugim 
europskim čipkarskim 
središtima i zajednički 
projekti na očuvanju i 
prezentaciji tradicijske 
baštine, koji će pomoći 
da se to posebno umi-
jeće prenosi i očuva 
za sljedeće generacije. 
Ključno je da zaintere-
siramo mlade ljude koji 

će zavoljeti čipkarstvo i 
naučiti vještinu izrade 
čipke te tako nastaviti 
tradiciju koja nas je do-
vela do toga da imamo 
nešto ovako vrijedno i 
prepoznato na međuna-
rodnoj razini - istaknula 
je ministrica kulture te 
najavila kako će Mini-
starstvo kulture kroz 
različite projekte i pro-
grame nastaviti podrža-
vati  čipkarstvo u Lepo-
glavi, poglavito projekt 
izgradnje Centra za po-
sjetitelje u Lepoglavi te 
daljnju obnovu pavlin-
skog samostana.

Ministrica kulture 
izložbe je razgledala u 
pratnji gradonačelni-
ka Marijana Škvarića, 
njegovog zamjenika 
Hrvoja Kovača te pred-
sjednika Gradskog vije-
ća Roberta Dukarića. 

Priznanje predsjednice Kolinde Grabar - 
Kitarović, visoke pokroviteljice festivala

Povelja Republike 
Hrvatske za očuvanje 
hrvatske tradicije
Na svečanom otvaranju 23. Međunarodnog festi-
vala u Lepoglavi, državni tajnik Zdravko Jakop,  
izaslanik predsjednice Republike Hrvatske Kolin-
de Grabar-Kitarović, visoke pokroviteljice festi-
vala u Lepoglavi, prenio je zahvalu predsjednice 
Republike lepoglavskim čipkaricama i organiza-
torima ovoga festivala na predanom i ustrajnom 
radu u zaštiti vrijedne tradicijske baštine.

Izaslanik predsjed-
nice tom je prigodom 
istaknuo kako će pred-
sjednica Kolinda Gra-
bar-Kitarović organiza-
torima međunarodnog 
festivala čipke u Lepo-
glavi predati Povelju 
Republike Hrvatske za 
očuvanje hrvatske tra-
dicije i narodnog bogat-
stva.

Uz visoko pokrovi-
teljstvo predsjednice 
Republike Hrvatske, po-
krovitelji ovogodišnjeg 
festivala bili su i Mini-
starstvo kulture, Mini-
starstvo turizma, Mini-
starstvo poljoprivrede, 
Hrvatsko povjerenstvo 
za UNESCO, Grad Lepo-
glava i TZ Varaždinske 
županije.

FESTIVAL FESTIVAL

TRADICIJSKA BAŠTINA  U Lepoglavi održan 23. Međunarodni festival čipke na kojem su prvi puta bile i čipkarice iz Južne Amerike

Lepoglava je čipkarsko središte svijeta
U Lepoglavi je od 13. do 15. rujna, održan 23. Međunarodni festival čipke,  na kojem su bili izloženi najljepši primjerci čipke iz 11 najpoznatijih hrvatskih čipkarskih 
središta, ali i iz čak 16 zemalja svijeta, pa je Lepoglava toga rujanskog vikenda doista bila - čipkarsko središte svijeta. Posebno atraktivni izlošci bile su čipke iz Kra-
ljevine Španjolske, ovogodišnje zemlje - partnera festivala, koji je ove godine održan pod motom -Čarobna kraljevska čipka. 

 Gradonačelnik Lepogla-
ve Marijan Škvarić podsje-
tio je na svečanom otvorenju 
festivala u petak, 13. rujna, 
kako je ovaj grad kolijevka 
hrvatske kulture, znanosti i 
umjetnosti, koja je poznata 
upravo po svojoj čipki, čiju je 
univerzalnu vrijednost pre-
poznao i UNESCO, uvrstivši 
prije točno deset godina le-
poglavsku čipku na Svjetsku 
listu nematerijalne kulturne 
baštine svijeta.

- Lepoglava je grad duge 
i bogate kulturne tradicije, 
koju dugujemo pavlinima, 
ali i tradicijske kulture, ko-
ju imamo zahvaliti upravo 
našim čipkaricama, koje su 
očuvale tu iznimno vrijed-
nu tradiciju i koje vještinu 
izrade lepoglavske čipke 
prenose novim naraštajima. 
Zahvaljujući toj tradiciji Le-
poglava se može prezentirati 
ne samo lokalno ili na naci-
onalnoj razini, već u cijelom 
svijetu, što najbolje svjedoči 
podatak da na ovogodišnjem 
festivalu predstavljamo čip-
ke iz čak 16 zemalja svijeta, 
među kojima su, prvi pu-
ta, i čipke iz zemalja Južne 
Amerike. Zahvaljujući našoj 
čipki stekli smo mnogo pri-

jatelja, sklopili smo mnoga 
partnerstva, uspostavili smo 
niz kulturnih veza i stjecali 
nova iskustva u očuvanju i 
prezentaciji te vrijedne tra-
dicijske baštine. S ponosom 
možemo reći kako je Lepo-
glava ovih dana čipkarsko 
središte svijeta - istaknuo 
je gradonačelnik Lepoglave 
pred uzvanicima na sveča-
nom otvorenju lepoglav-
skog čipkarskog festivala te 
podsjetio kako Lepoglava, 
kolijevka naše kulture, ove 
godine obilježava nekoliko 

iznimno vrijednih jubileja 
vezanih uz njenu bogatu 
kulturnu tradiciju.

Prepoznatljivi po baštini
O dugoj i bogatoj kul-

turnoj tradiciji Lepoglave 
na svečanosti je govorio i 
Robert Vugrin, zamjenik 
župana Varaždinske župa-
nije, koji je naglasio kako je 
Međunarodni festival čip-
ke u Lepoglavi događanje 
s velikom međunarodnom 
reputacijom, koje značajno 
doprinosi ukupnoj kulturnoj 
i turističkoj ponudi Varaž-

dinske županije.
- Naša vrijedna kulturna 

i tradicijska baština, kakva 
je lepoglavska čipka, ono je 
po čemu smo prepoznatlji-
vi u svijetu. Ona ima svoju 
iznimnu kvalitetu, jedinstve-
nost i jasnu prepoznatljivost, 
stoga sigurno obogaćuje i 
turističku ponudu, ne samo 
ovoga kraja, već i cijele Hr-
vatske. Lepoglava je izvrstan 
primjer kako valja čuvati, 
štititi i predstavljati tu vri-
jednu baštinu - rekao je Ivo 
Bašić, glavni tajnik Ministar-

stva turizma.
Davor Trupković, po-

moćnik ministrice kulture 
Nine Obuljen Koržinek, ta-
kođer je istaknuo univerzal-
nu ljepotu i prepoznatljivost 
lepoglavske čipke te važnost 
očuvanja te vrijedne kultur-
ne baštine.

- Tom velikom kultur-
nom bogatstvu koje imamo 
moramo sačuvati opstoj-
nost, zaštititi ga i predstaviti 
širokoj javnosti, a upravo je 
Međunarodni festival čipke 
u Lepoglavi pravi primjer 
kako valja skrbiti i pred-
stavljati takve jedinstvene 
vrijednosti naše zemlje - 
poručio je pomoćnik mini-
strice kulture, koji je tom 
prigodom istaknuo podršku 
Ministarstva kulture u rea-
lizaciji kulturnih projekata 
u Lepoglavi, kakav je Centar 
pavlina, koji će omogućiti da 
se vrijedna kulturna i tradi-
cijska baština Lepoglave do-
stojno predstavi i sačuva za 
nove naraštaje.

Čipke iz 4 španjolske regije
Njegova ekselenci-

ja Alonso Dezcallar de 
Mazarredo, veleposlanik 
Kraljevine Španjolske u Za-
grebu, zemlje - partnera ovo-
godišnjeg festivala, naglasio 
je značaj  međunarodne su-
radnje i povezivanja čipkar-
skih središta Europe, zahva-
ljujući kojemu su posjetitelji 
lepoglavskog festivala imali 
prigodu vidjeti najljepše pri-
mjerke čipke iz raznih kraje-
va Španjolske, od Tenerifea, 
Almagroa, Tordesillasa i Ca-
marinasa.

- Izuzetno smo ponosni 

da u Lepoglavi imamo pri-
godu predstaviti bogatstvo 
i raznolikost španjolske čip-
karske tradicije te njenu spe-
cifičnu izradu. Čipkarstvo u 
Španjolskoj ima dugu i bo-
gatu tradiciju, koja seže još u 
15. stoljeće. Tijekom stoljeća 
nastali su razni stilovi i čip-
karske škole, koje s velikim 
zadovoljstvo predstavljamo 
u pavlinskom samostanu u 
Lepoglavi - naglasio je vele-
poslanik Kraljevine Španjol-
ske, dodavši kako je čipka 
postala važan dio kulture, ali 
i gospodarstva Španjolske, 
koje valja čuvati i zaštititi na 
primjeren način.

Državni tajnik u Mini-
starstvu obrane Zdravko Ja-
kop, izaslanik visoke pokro-
viteljice 23. Međunarodnog 
festivala čipke u Lepoglavi 
- predsjednice Republike 
Hrvatske Kolinde Grabar 
-Kitarović, istaknuo je kako 
lepoglavski festival čipke na 
najbolji način „predstavlja 
posebnost i ljepotu lepoglav-
ske čipke“, ali i bogatu kul-
turnu tradiciju ovoga kraja.

- Vrijedne lepoglavske 
čipkarice u izradu čipke ula-
žu ogroman trud, puno str-
pljenja i odricanja, koji im se 
vraća kroz priredbe kakva 
je ovaj festival, na kojemu 
imaju prigodu predstaviti 
svoje umijeće i svoj rad. Sto-
ga moramo biti ponosni na 
naše čipkarice, na čipku ko-
ju izrađuju i čuvaju, na našu 
tradicijsku baštinu. Čipka 
nije samo lijepi ukras, ona 
je utjelovljenje rada i mara 
generacija čipkarica koje su 
u jedinstvene primjerke čip-

ke utkale i bogatu povijest 
lepoglavskog kraja - poručio 
je izaslanik predsjednice Re-
publike, koji je uz počasne 
plotune kuburaških društa-
va otvorio 23. Međunarodni 
festival čipke u Lepoglavi.

U glazbenom dijelu sve-
čanog programa otvaranja 
nastupili su sopranistica 
Gabrijela Hrženjak uz 
klavirsku pratnju pijaniste 
Nikole Grabara, sjajna fla-
menco pjevačica Nina Čorić 
uz gitarsku pratnju Gorana 
Žegarca te Limena glazba 
Lepoglava.

Čipke iz 16 zemalja svijeta
Festivalska publika ove 

je godine u Lepoglavi imala 
prigodu razgledati uz naj-
ljepše primjerke lepoglavske 
čipke i čipke iz samostana 
benediktinki svetog Ivana 
Krstitelja i svetog Antuna 
Opata iz Hvara, pašku čipku, 
čipku iz Primoštena, Siki-
revaca, Ozlja, svetomarsku 
čipku iz Svete Marije, te čun-
čanu čipku iz okolice Kra-
šića. Pozornost posjetitelja 
plijenile su i čipke nastale u 
poznatim čipkarskim sredi-
štima Europe, među kojima 
su i ove godine bili izvrsni 
primjerci čipke iz poljske 
Bobowe, zatim iz mađarskog 
grada Kiskunhalas, čipke iz 
slovenske Idrije, Žirija i Žele-
znika, čipku iz zbirke samo-
stana - duhovnog centra sve-
tog Ilije na Buškom jezeru u 
Bosni i Hercegovini, zatim 
čipke iz talijanskog Novedra-

tea, čipku iz Estonije, Belgije, 
Austrije i Nizozemske, ali i iz 
Brazila, Venezuele i Puerto 
Rica.

Posjetiteljima među-
narodnog festivala čipke u 
Lepoglavi posebno su pak 
predstavljene čipke iz četiri 
španjolske regije, iz Teneri-
fea, Almagroa, Tordesillasa 
i Camarinasa, a veliku po-
zornost pobudila je i izložba 
- Čarobna čipka, izložba ke-
ramike s motivima lepoglav-
ske čipke, koju su pripremi-
le Zrnka Šulak, Snježana 
Varović i Goran Zidar te 
atraktivna izložba večernjih 
haljina od metalnog konca s 
motivima lepoglavske čipke.

Popratni program
 Na festivalu su ove godi-

ne održana i predavanja te 
radionice koje su organizira-
ne uz Dan Europske godine 
kulturne baštine na temu 
- Umjetnost i zabava, fila-
telistička izložba te izložba 
učeničkih zadruga iz lepo-
glavskog kraja. I ove je godi-
ne ispred restorana Ivančica 
postavljen sajam tradicijskog 
rukotvorstva i starih zanata. 
Posebno atraktivni program 
organizirala je u subotu 
zemlja - partner festivala, 
priredivši Flamenco show 
plesne grupe Flame&Co, dok 
je u nedjelju festivalska pu-
blika imala prigodu uživati 
u nastupu Folklorne skupine 
Osijek 1862, koji je upriličen 
u suradnji s FolkoFonijom, 
međunarodnim festivalom 

Međunarodni festival čipke
Najveći i najznačajniji 
čipkarski festival u Europi
Sadržajem i kvalitetom Međunarodni festival 
čipke u Lepoglavi najveći je i najznačajniji čip-
karski festival u Europi, a njegovo 23. izdanje 
ponudilo je dodatni iskorak u prezentaciji le-
poglavske čipke - istaknuo je organizacijski 
odbor Festivala.

- Želja nam je bila 
na festivalu okupiti što 
veći broj relevantnih 
sudionika te na jednom 
mjestu prezentirati čip-
karsko umijeće. Napra-
vili smo i značajan isko-
rak u predstavljanju 
naše lepoglavske čipke 
izložbom koja je pobu-
dila veliku pozornost i 
oduševljenje posjetite-

lja - rekao je gradona-
čelnik Marijan Škva-
rić, posebno pohvalivši 
ovogodišnje bogate fe-
stivalske sadržaje.

Nakon provedene 
analize ovogodišnjeg 
festivala započele su 
pripreme za 24. Među-
narodni festival čipke, 
čija će tema biti - Čipka 
i umjetnost.

Izložbe je prvog festivalskog dana razgledala i ministrica kulture 
Nina Obuljen Koržinek

Visoki uzvanici na svečanom otvaranju 23. Međunarodnog festivala čipke 

Atraktivni izlošci na ovogodišnjem festivalu čipke

Na festivalu su predstavljene čipke iz čak 16 zemalja svijeta 

Državni tajnik Zdravko Jakop, izaslanik predsjednice Kolinde 
Grabar-Kitarović, prenio je njenu zahvalu lepoglavskim 
čipkaricama

tradicijske kulture koji je 
proteklog vikenda organi-
ziran u Varaždinu.  U ne-
djelju je u Domu kulture u 
Lepoglavi igrana i kazališ-
na predstava - Iluzije, va-
raždinskog Hrvatskog na-
rodnog kazališta, u kojoj, u 
okviru europskog projekta 
Umjetnost i kultura 54+, 
nastupaju i lepoglavske 
čipkarice.

- Ovih dana kao da smo 
snivali snove ispletene ni-
tima čipke koje su nas spo-
jile s brojnim prijateljima 
širom svijeta. Proširili smo 
krug prijatelja koji su nam 
ove godine, po prvi puta, 
stigli iz Južne Amerike - 
istaknuo je gradonačelnik 
Marijan Škvarić na sveča-
nosti zatvaranja ovogodiš-
njeg festivala čipke, na ko-

jem je obilježena i deseta 
godišnjica uvrštenja lepo-
glavskog čipkarstva na li-
stu nematerijalne kulturne 
baštine UNESCO-a.

Bogat i sadržajni pro-
gram ovogodišnjeg među-
narodnog festivala čipke 
u Lepoglavi završio je mi-
mohodom centrom Lepo-
glave i program pod nazi-
vom “Kulturni kušlec”, na 
kojem su nastupili KUD 
Klenovnik, Udruga Potkal-
nički plemenitaši, Diverti-
mento - studio povijesnog 
plesa Zagreb te Tamburaš-
ki sastav Biseri iz Kame-
nice, uz već tradicionalni 
gradonačelnikov gulaš te 
koncert Limene glazbe iz 
Lepoglave te Pihalnog or-
kestra iz slovenskog mjesta 
Železniki.
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Održana sjednica Upravnog odbora Lokalne akcijske grupe - Sjeverozapad 

Raspisan natječaj za Tip 
operacije 4.1.1.
Na sjednici Upravnog odbora Lokalne akcijske grupe - Sjeverozapad, koja je 
održana u Lepoglavi, u utorak, 5. studenoga, donijeta je odluka o raspisivanju 
natječaja za Tip operacije 4.1.1. - Restrukturiranje, modernizacija i povećanje 
konkurentnosti poljoprivrednih gospodarstva.

Ovaj je natječaj iz Pro-
grama ruralnog razvoja 
Republike Hrvatske na-
mijenjen velikim poljopri-
vrednim proizvođačima 
koji su upisani u Upisnik 
poljoprivednika s područ-
ja Lokalne akcijske grupe 
- Sjeverozapad, čija je eko-
nomska vrijednost veća od 
8.000 eura.

Ukupni iznos raspolo-
živih sredstava po ovom 
natječaju LAG-a Sjeveroza-
pad iznosi 654 tisuća i 308 
kuna, a prijavitelji mogu 
ostvariti potporu od 5.000 
do 15.000 eura u kunskoj 
protuvrijednosti, uz inten-
zitet potpore do 50 posto 
prihvatljivih troškova pro-
jekta.

- Ovo je već treći na-
tječaj koji je raspisala Lo-
kalna akcijska grupa Sje-
verozapad. Prvi natječaj 
je bio namijenjen malim 
poljoprivrednim proizvo-
đačima, drugi se odnosio 
na potporu jedinicama 
lokalne samouprave s po-
dručja našega LAG-a, dok 
je ovaj natječaj namijenjen 
velikim poljoprivrednim 
proizvođačima. Dakle, na 
temelju Lokalne razvojne 
strategije LAG-a Sjeveroza-
pad, provedbom ovih tipo-
va operacija iz Programa 
ruralnog razvoja Republi-
ke Hrvatske, želimo odgo-
voriti na specifične potre-
be korisnika i tako poticati 
ne samo poljoprivrednu 
proizvodnju, već i ukupni 
razvoj na cijelom područ-
ju našeg LAG-a - istaknuo 

je na sjednici Upravnog 
odbora Marijan Škvarić, 
predsjednik Lokalne akcij-
ske grupe - Sjeverozapad.

Bespovratna sredstva 
korisnicima će biti dodije-
ljena za restrukturiranje, 
modernizaciju i povećanje 
konkurentnosti poljopri-
vrednih gospodarstava, 
kako bi se poboljšala uku-
pna učinkovitost i održi-
vost poljoprivrednih gos-
podarstava, te kako bi se 
smanjili troškovi proizvod-
nje i poboljšala kvaliteta 
poljoprivredne proizvod-
nje na području Lokalne 
akcijske grupe - Sjeveroza-
pad. 

- Kriterij za dodjelu 
sredstava slični su onima 
na nacionalnoj razini za 
provedbu ovoga tipa ope-
racija. Za razliku od natje-
čaja za Tip operacije 6.3., 
ovaj je natječaj namijenjen 
isključivo za razvoj poljo-
privredne proizvodnje, a 
temeljem kriterija poseb-
no će se stimulirati mladi 
poljoprivredni proizvođa-
či te poljoprivrednici koji 
se bave ekološkom proi-

zvodnjom, odnosno oni  
koji proizvode zaštićene 
poljoprivredne proizvo-
de i proizvode s oznakom 
izvornosti - naglasio je 
Emil Tkalec, LEADER me-
nadžer u Lokalnoj akcij-
skoj grupi - Sjeverozapad.

Zainteresirani poljopri-
vredni proizvođači zahtjev 
za potporu mogu podnijeti 
od 25. studenoga do 15. si-
ječnja slijedeće godine.

Više informacija o 
natječaju dostupno je na 
mrežnoj stranici LAG-a Sje-
verozapad (www.lagsz.hr).

- Pozivam sve poljopri-
vrednike s našeg područja 
koji zadovoljavaju kriteri-
je natječaja da se svakako 
prijave i da bespovratnim 
sredstvima našega LAG-a 
povećaju učinkovitost svo-
jih poljoprivrednih gospo-
darstava - poručio je pred-
sjednik Lokalne akcijske 
grupe - Sjeverozapad, koja 
je s više od 80 posto već 
ugovorenih sredstava, u 
samom vrhu učinkovitosti 
među lokalnim akcijskim 
grupama u Republici Hr-
vatskoj.

Završeni konzervatorsko-restauratorskih radovi na štukaturi kapele sv. Trojstva

Intenzivno se obnavlja vrijedna 
lepoglavska baština
Nakon dvije godine opsežnih konzervatorsko - restauratorskih radova zavr-
šena je restauracija štukatura kapele svetog Trojstva, odnosno kapele Pata-
čić u crkvi Bezgrešnog Začeća Blažene Djevice Marije u Lepoglavi.

Tim je povodom u le-
poglavskoj crkvi 16. ruj-
na održana prezentacija 
završenih konzervator-
sko - restauratorskih ra-
dova, čime je obilježen i 
Dane europske baštine. 

- Od 1995. godine, ka-
da se Hrvatska uključila 
u obilježavanje Dana eu-
ropske baštine, svake se 
godine u Hrvatskoj odr-
žava niz manifestacija i 
aktivnosti kao što je i ova 
u Lepoglavi na kojoj pre-
zentiramo dio naše vri-
jedne kulturne baštine - 
istaknula je dr. sc. Vesna 
Pascuttini-Juraga, pro-
čelnica Konzervatorskog 
odjela u Varaždinu.

Svi zidovi kapele 
ukrašeni su bogatom 
štuko dekoracijom koju 
je 1718. godine izradio 
Anton Joseph Quadrio, 
najpoznatiji štukater 
kontinentalne Hrvatske 
u 18. stoljeću. Tri stolje-
ća kasnije štukaturu su 
restaurirali stručnjaci 
Hrvatskog restaurator-
skog zavoda, uz nadzor 
Konzervatorskog odjela 
u Varaždinu. Konzerva-
torsko - restauratorske 
radove vrijedne 180 ti-
suća kuna financiralo je 
Ministarstvo kulture.

O završenim radovi-
ma na štukaturi kapele 
svetog Trojstva, koja je 
prigrađena uz južni zid 
lađe lepoglavske crkve 
1705. godine, govorila je 
mr. sc. Dijana Požar, vo-
diteljica Odjela za štuko 
Hrvatskog restaurator-
skog zavoda.

- Štukatura je imala 
karakteristična ošteće-
nja, pukotine, nedosta-
jali su pojedini dijelovi, 
a bila je i višekratno 
preličena slojevima na-
knadne boje. Radovi koje 

danas sa zadovoljstvom 
prezentiramo izvedeni 
su na temelju istraživa-
nja koja smo prethodno 
proveli - istaknula je ma-
gistrica Požar, dodavši 
da je ovime završena cje-
lovita obnova crkvenog 
interijera lepoglavske 
crkve.

- Zadovoljstvo mi je 
da Grad Lepoglavu pro-
moviramo kao grad kul-
ture, grad bogate tradi-
cije i baštine te kao grad 
koji je zahvaljujući lepo-
glavskoj čipki na UNES-
CO-vom popisu nemate-
rijalne kulturne baštine 
čovječanstva. Kada govo-
rimo o lepoglavskoj kul-
turi i baštini govorimo 
o pavlinima na čiju smo 
ostavštinu posebno po-
nosni. Drago mi je da se 
i dalje provode aktivno-
sti na obnovi i uređenju 
ovoga prekrasnog zda-
nja - rekao je gradona-
čelnik Marijan Škvarić 
i zahvalio Varaždinskoj 
biskupiji, Ministarstvu 
kulture i Konzervator-
skom zavodu, što brinu 

o ovom kulturnom do-
bru od nacionalnog zna-
čenja. Tom je prigodom 
gradonačelnik Škvarić 
pozvao sve nadležne da 
nastave s radovima na 
njegovom očuvanju i 
uređenju.

Na prezentaciji za-
vršenih konzervatorsko 
- restauratorskih radova 
na štukaturi kapele sve-
tog Trojstva održana je i 
zanimljiva radionica na 
kojoj su okupljeni imali 
prigode upoznati tehni-
ke i načine restauraci-
je štukatura. Radionicu 
su vodili konzervatori 
koji svakodnevno u le-
poglavskoj crkvi rade 
na očuvanju ovoga izni-
mnog kulturnog blaga. S 
posebnim zanimanjem u 
radionicu, koja je održa-
na u prostoru nekadaš-
nje pavlinske knjižnice, 
u kojoj konzervatore 
očekuje novi izazov - ob-
nova tamošnje znatno 
oštećene svodne štukatu-
re, uključili su se učenici 
osnovnih škola s područ-
ja Grada Lepoglave.

Gradsko izaslanstvo na Danima regionalnog 
razvoja i EU fondova
Nove prilike za privlačenje 
europskog novca
Među brojnim sudionicima koji su 4. i 5. listo-
pada u Šibeniku sudjelovali na nacionalnoj 
konferenciji - Dani regionalnog razvoja i EU 
fondova, koju je organiziralo Ministarstvo re-
gionalnog razvoja i fondova Europske unije, 
bilo je i izaslanstvo Grada Lepoglave.

Gradonačelnik Ma-
rijan Škvarić, direktor 
TKIC-a Damjan Župa-
nić i Lidija Kišićek, 
stručna savjetnica za 
razvoj malog i sred-
njeg poduzetništva u 
TKIC-u,  aktivno su su-
djelovali u plenarnom 
dijelu konferencije kao 
i u tematskim radionica 
na kojima su jedinica-
ma lokalne samoupra-
ve predstavljeni novi 
trendovi, mogućnosti 
i prilike za privlačenje 
europskog novca nami-
jenjenog lokalnom ra-
zvoju te jačanju  razvoj-
nog potencijala svih 

hrvatskih regija. 
-Konferencija u Ši-

beniku bila je još jedna 
prigoda za dobivanje 
najtočnijih informaci-
ja u vrlo dinamičnom 
sektoru europskih fon-
dova i odlična prilika 
za povezivanje s dru-
gim jedinicama lokalne 
samouprave, vezano uz 
mogućnosti provedbe i 
prijavljivanja na natje-
čaje Europske unije - 
rekao je gradonačelnik 
Škvarić, koji je najavio 
novi, proaktivni pri-
stup prema novootvo-
renim natječajima.

U Lepoglavi predstavljen Svjetski investicijski forum poslovnih anđela

Poduzetnicima omogućuju susret s 
potencijalnim investitorima
Tko su poslovni anđeli i kako pomažu poduzetnicima, ali i kako dobiti nji-
hovu pomoć - bila su tek neka od pitanja koja su poduzetnici postavili na 
prezentaciji Svjetskog investicijskog foruma poslovnih anđela (WBAF), koja 
je održana u Lepoglavi.

Odgovore su u Grad-
skoj vijećnici dobili od Ro-
mane Kerep, zamjenice 
voditelja ureda WBAF-a u 
Hrvatskoj, koja je u Lepo-
glavi istaknula kako je cilj 
Foruma poduzetnicima 
olakšati pristup kapitalu 
i omogućiti im realizaci-
ju poslovnih ideja koje će 

ostvariti zaradu, ali i be-
nefite za društvenu zajed-
nicu.

WBAF okuplja oko 
5.000 članova iz više od 
80 zemalja svijeta, koji su 
spremni investirati u po-
duzeća, odnosno projekte 
za koje smatra da će ostva-
riti poslovni uspjeh i doni-

jeti profit. Ureda WBAF-a 
u Hrvatskoj djeluje u sklo-
pu Poduzetničkog centra 
Krapinsko-zagorske župa-
nije u Krapini, s kojim je 
Grad Lepoglava potpisao 
ugovor o suradnji koji mu 
je donio članstvo u Svjet-
skom investicijskom foru-
mu poslovnih anđela.

NUM organizirao zanimljivo predavanje 
studenta iz Slovenije

Kako ostvariti svoj 
potencijal
Nezavisna udruga mladih je u sklopu projek-
ta - Ostvari svoj potencijal, koji financira Na-
cionalna zaklada za razvoj civilnoga društva, 
organizirala predavanje Mateja Borovca.

Na predavanju je 
Matej Borovec , diplo-
mirani inženjer meha-
tronike i student Fakul-
teta za elektrotehniku, 

računarstvo i informa-
tiku, predstavio i neke 
od svojih projekata, 
među kojima je i dron 
koji je izradio (na slici).

Centar za posjetitelje “Centar pavlina” bit će 
generator kulturno-društvenih događanja u 
Lepoglavi
Novi korak prema 
realizaciji velikog projekta
Nakon što je u lipnju ove godine Grad Lepo-
glava s tvrtkom Kocka iz Šibenika sklopio 
ugovore o izradi izvedbenog projekta likovnog 
postava, opremanja interijera i muzeološkog 
koncepta te idejnog projekta likovnog posta-
va i opremanja budućeg Centra za posjetitelje 
“Centar pavlina” u Lepoglavi, predstavnici ove 
šibenske tvrtke predstavili su prijedloge rje-
šenja postave i koncepta budućeg muzeja.

Predstavljena rje-
šenja nude prikaz po-
vijesti Lepoglave, pa-
vlinskog samostana, 
lepoglavskog čipkar-
stva i baštine, koji će 
biti predstavljeni uz 
podršku najsuvremeni-
jih multimedijalnih ala-
ta koji će posjetiteljima 
na jedinstven i interak-
tivan način predstaviti 
bogatu povijest i tradi-
ciju lepoglavskog kraja.

Centar će ujedno 
biti generator kultur-
no-društvenih doga-
đanja u Lepoglavi te 
će omogućiti odvijanje 
brojnih aktivnosti kao 
i predstavljanje kultur-
no-povijesnih zname-
nitosti, tradicije i bašti-
ne cijele regije.

- U Centru za posjeti-
telje želimo predstaviti 
bogatu povijest, kultu-
ru i baštinu Lepoglave 
te istaknuti njen značaj 
ne samo na lokalnoj, 
već i na regionalnoj ra-
zini, pa šire. Želimo da 

naša bogata povijest i 
baština budu predstav-
ljeni na način na koji to 
zaslužuju, ali i da budu 
magnet koji će u Lepo-
glavu privlačiti brojne 
posjetitelje. Želimo da 
Centar značajno utječe 
na podizanje turistič-
kog, društvenog, gospo-
darskog pa i socijalnog 
statusa našega grada 
- poručio je gradonačel-
nik Marijan Škvarić.

Projekti likovnog 
postava, opremanja in-
terijera i muzeološkog 
koncepta te likovnog 
postava i opremanja, 
kada budu konačno 
definirani, s ostalom će 
dokumentacijom omo-
gućiti Gradu Lepoglavi 
prijavu projekta Centar 
za posjetitelje “Centar 
pavlina” na natječaje 
Europske unije te re-
sornih ministarstava, 
kako bi se osigurala 
sredstva za njegovu pu-
nu realizaciju.

Festival čipke predstavljen na UNESCO konferenciji u Palestini

Festivali dio identiteta lokalnih zajednica
Zamjenik lepoglavskog gradonačelnika Hrvoje Kovač boravio je u Palestini, u gradu Beit Sahour, gdje je 
sudjelovao na sastanku mreže ICCN (Inter-City intangible cultural cooperation network).

ICCN je najveća među-
narodna nevladina orga-
nizacija akreditirana od 
UNESCO-a, koja je osnova-
na za zaštitu nematerijalne 
kulturne baštine i osigura-
vanja održivog razvoja na 
razini lokalnih zajednica. 
U članstvu ove mreže nala-
ze se gradovi koji su nosite-

lji nematerijalne kulturne 
baštine prema standardu 
UNESCO-a.

Ovogodišnja tema kon-
ferencija bila je posvećena 
ulozi lokalnih folklornih i 
kulturnih festivala u oču-
vanju baštine i identiteta 
lokalnih zajednica. Želeći 
naglasiti važnost očuva-

nja te baštine, članovi ove 
svjetske mreže UNESCO 
gradova predstavili su fe-
stivale u svojim sredina-
ma, pa je zamjenik grado-
načelnika Hrvoje Kovač 
tom prilikom predstavio 
- Međunarodni festival čip-
ke u Lepoglavi.

- Neizmjerna je čast 

predstaviti naš festival 
čipke u društvu znatno 
raskošnijih i financijski iz-
dašnijih festivala iz Indije, 
Kine, Filipina, Šri Lanke, 
Palestine ili Španjolske,  - 
rekao je zamjenik grado-
načelnika Lepoglave.

Nakon dvije godine opsežnih konzervatorsko-restauratorskih radova 
završena je restauracija štukatura kapele svetog Trojstva

Predstavnici tvrtke Kocka iz Šibenika predstavili su prijedloge 
rješenja postave i koncepta Centra za posjetitelje

Gradonačelnik Škvarić najavio je još aktivniji pristup prema 
novim natječajima Europske unije
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U lepoglavskom Domu kulture izvedena predstava - Iluzije 

Istine i laži o životu i ljubavi
U lepoglavskom Domu kulture, kao jedan od programa ovogodišnjeg Među-
narodnog festivala čipke, odigrana je i predstava - Iluzije, suvremenog ru-
skog dramatičara Ivana Viripajeva, koju su režirali Julia Klier i Dražen Krešić. 
Predstava je postavljena u sklopu europskog projekta - Čipka iluzija.

Predstava Iluzije, Iva-
na Viripajeva, najizvođe-
nijeg suvremenog dram-
skog pisca, kojega kritika 
naziva - Čehovom našeg 
vremena, priča je o dva 
bračna para, koji nakon 
50 godina braka, suočeni 
sa smrću, pričaju o svojim 
životima i ljubavima. No, 
njihovu životnu priču na 
sceni u fragmentima, kroz 
niz epizoda, „pričaju“ 
mladi glumci - Katarina 
Arbanas, Tena -Antonija 
Torjanac, Nikša Eldan i 
Mirta Polanović, koji doj-
mljivo govore o njihovim 
ljubavima i nadama, izne-
vjerenim očekivanjima, 
životnim razočaranjima i 
žudnjama.

U predstavi su nastu-
pile i čipkarice iz Lepo-
glave - Božimira Čretni, 
Štefica Dubovečak, Ruži-
ca Kučar, Josipa Rudec i 
Karmen Šoštarić, te Mir-
ko Varović.

- Iluzija silinom kaza-
lišne imaginacije postaje 
zbilja, priča se pretapa s 

oživljavanjem likova, ne-
posredni doživljaj „dru-
goga“ postaje naše osobno 
iskustvo, dio našeg života 
- rekli su o ovoj zanimlji-
voj predstavi redatelji Ju-
lia Klier i Dražen Krešić.

Dramaturginja pred-
stave je Vesna Kosec-Tor-
janac, glazbu za pred-
stavu skladao je Nigel 
Osborne, dizajner zvuka 
i suradnik za scensku 

glazbu bio je Davor Roc-
co, kostimografi su Žarka 
Krpan i Yulia Subbotina, 

scenografi predstave - 
Dražen Krešić, Julia Klier 
i Yulia Subbotina, a diza-
jner video projekcija i ra-
svjete je Martin Šatović.

- Projekt, nastao u 
okviru natječaja Umjet-
nost i kultura 54+ europ-
skog operativnog pro-
grama Učinkoviti ljudski 
potencijali, povezuje tra-
diciju i baštinu te moder-
ni umjetnički pristup. U 
projekt smo uključili sta-
rije osobe koje žive na ru-
ralnom području, kojima 
kulturno - umjetnički sa-
držaji, a pogotovo sudje-
lovanje u umjetničkom 
činu, nisu dostupni. Stoga 
smo osmislili program - 
Čipka iluzije, i uz partne-
ra, udrugu Ekomuzej iz 
Lepoglave, realizirali niz 
programa, a dvadesetak 
sudionika u konačnici je 
sudjelovalo i u stvaranju 
kazališne predstave - Ilu-
zije - istaknula je Vesna 
Kosec-Torjanac, voditelji-
ca projekta i dramaturgi-
nja predstave Iluzije.

Glazbena udruga grada Lepoglave organizira glazbene slušaonice

Glazbene večeri uz rock legende
Glazbena udruga grada Lepoglave organizirala je u čitaonici Gradske knjiž-
nice Ivana Belostenca već dvije glazbene slušaonice na kojima su ljubitelji 
rock glazbe iz Lepoglave imali prigodu uživati u najvećim hitovima legendar-
nih rock grupa - Queen i Led Zeppelin.

Moderator Martin 
Mađar na prvoj je slu-
šaonici govorio o grupi 
Queen, dok je na drugoj, 
o  jednom od najuspješni-
jih i najpopularnijih rock 
sastava - Led Zeppelinu, 
govorio Stjepan Pavleko-
vić. 

U Lepoglavi premijerno prikazan 
dokumentarni film “Čipka iluzija”

Čipkarice i glumci 
u zajedničkom 
projektu
U lepoglavskom Domu kulture premijerno je 
prikazan kratki dokumentarni film - Čipka ilu-
zija, koji je nastao kao zapis procesa proved-
be istoimenog projekta Hrvatskog narodnog 
kazališta u Varaždinu financiranog sredstvi-
ma Europskog socijalnog fonda - Umjetnost 
i kultura 54+.

- Održane su broj-
ne radionice glazbe i 
pokreta, dramske radi-
onice, radionice izra-
de čipke na kojima su 
razmjenjivana iskustva 
čipkarica i mladih glu-
maca. Tijekom tih radi-
onica rodila se snažna 
energija koja je rezul-
tirala i ovim filmom 
- istaknula je Vesna 
Kosec-Torjanac, dra-
maturginja varaždin-
skog HNK-a i voditeljica 
projekta.

Scenarij, režiju i 
montažu filma potpisu-
ju Julia Klier i Dražen 
Krešić. U nešto više od 
pola sata u ovom  doku-
mentarnom filmu pri-
kazan je dio aktivnosti 
sudionika projekta iz 
Lepoglave - njihovi raz-
govori, druženja, sjeća-
nja, razmišljanja, kao 
i njihov odnos prema 
lepoglavskoj čipki, koje 
su popraćene sjajnom 
glazbom koja je nastala 
na glazbenim radioni-
cama koje su održane u 
sklopu projekta.

- Izuzetno mi je dra-
go da su naši građani 
imali priliku sudjelova-
ti u projektu te iskazati 
svoje skrivene talente 
kao glumci, tekstopisci, 
pjesnici. Vidim da su svi 
uživali u tome i to nam 
daje poticaj za dalj-
nji rad. Zahvaljujem 
HNK-u Varaždin i Vesni 
Kosec Torjanac, kao i 
svim članovima ekipe 

na suradnji, a posebna 
zahvala našim članovi-
ma koji su sudjelovali 
u projektu - poručio je 
Dejan Bjelivuk, pred-
sjednik udruge Ekomu-
zej Lepoglava, koja je 
bila partner na projek-
tu “Čipka iluzija”.

Nakon projekcije fil-
ma premijerno je emi-
tirana i radio drama, 
koja je također nastala 
uokviru ovoga projek-
ta, a predstavljen je i 
audio CD s pjesmama 
nastalima na glazbe-
nim radionicama.

Neke od tih pjesa-
ma na predstavljanju 
dokumentarnog filma 
“Čipka iluzija”, na ko-
jem su bili i gradona-
čelnik Marijan Škva-
rić i njegov zamjenik 
Hrvoje Kovač, izveli su 
sudionici projekta.

Projekt “Čipka ilu-
zija” iznjedrio je istoi-
menu dramsku pred-
stavu, dokumentarni 
film, radio dramu te au-
dio CD. Lepoglavskom 
premijerom kratkog 
dokumentarnog filma 
te premijerom radio 
drame i glazbenog al-
buma završio projekt 
koji je za cilj imao po-
stizanje bolje socijalne 
uključenosti i unaprje-
đenje kvalitete života 
osoba starijih od 54 
godine, kroz poboljša-
nje pristupa kulturnim 
i umjetničkim aktivno-
stima.

Glumci varaždinskog kazališta u predstavi - Iluzije

Predstava je nastala u sklopu programa koji povezuje tradiciju i 
moderni umjetnički pristup

Poklonici rock glazbe na slušaonici u lepoglavskoj gradskoj knjižnici
U projektu su sudjelovale i čipkarice iz Lepoglave 

U Gradu Lepoglavi održani 17. Brđanski susreti Saveza izviđača Hrvatske

Prigoda za druženje i 
upoznavanje novih krajeva
Više od 170 izviđača iz cijele Hrvatske okupilo se od 13. do 15. rujna u Lepo-
glavi, na 17. Brđanskim susretima Saveza izviđača Hrvatske.

Riječ je o svojevrsnom 
stručnom skupu koji za 
cilj ima unaprjeđenje 
kvalitete rada odreda 
izviđača u cijeloj zemlji, 
koji će sudionicima po-
nuditi prigodu za druže-
nje, ali i prigodu da pro-
laskom edukativne staze 
upoznaju tradiciju kraja 
u kojem se nalaze.

Na prigodnoj sveča-
nosti otvaranja susreta 
izviđačima su dobro-
došlicu poželjeli doma-
ćini susreta - pripadnici 
Odred izviđača Lepogla-
va te čelni ljudi Varaž-
dinske županije i Grada 
Lepoglave.

Ispred Grada Lepogla-
ve dobrodošlicu je izvi-
đačima poželio zamjenik 
gradonačelnika Hrvoje 
Kovač, koji je tom prigo-
dom istaknuo kako je Le-
poglava ponosna na rad 
svog  odreda izviđača te 
je posebno pohvalio rad 
izviđača s mladima.

Svečanost otvorenja 
17. Brđanskih susreta 
bila je i prigoda za pot-
pisivanje sporazuma o 
suradnji sa Savezom izvi-

đača Hrvatske, čime je za 
Grad Lepoglavu započeo 
proces stjecanja statusa 
- Grad prijatelja izviđača. 
Sporazum je ispred Gra-
da Lepoglave potpisao 
gradonačelnik Marijan 
Škvarić, a ispred Saveza 
izviđača Hrvatske do-
predsjednik Saveza - Boj-
ko Kukić, koji je rekao da 

se ovaj status dodjeljuje 
gradovima koji daju po-
dršku odredima izviđača 
koji djeluju na njihovom 
području.

Susrete je otvorio 
dožupan Varaždinske 
županije Robert Vugrin, 
koji je izrazio zadovolj-

stvo što je domaćin ovo-
ga izviđačkog okupljanja 
upravo Lepoglava. 

- Želimo da lepoglav-
ski kraj i Varaždinska 
županija ostave traga u 
vašim sjećanjima, ali i da 
vi ovdje ostavite svoj trag 
potaknuvši daljnji razvoj 
izviđačkog pokreta – po-
ručio je dožupan Vugrin.

Na svečanom otvore-
nju 17. Brđanskih susreta 
bio je i Jordan Barjakta-
rov iz Svjetske skautske 
organizacije te načelnik 
Općine Klenovnik Mla-
den Blaško.

Nakon otvorenja sudi-
onici su krenuli na edu-
kativnu stazu na kojoj su 
upoznali tradicijske obr-
te i kulturne znameni-
tosti Lepoglave, Bednje, 
Trakošćana, Višnjice, Do-
nje Voće i Klenovnika. Uz 
gastroprezentaciju i za-
bavni program sudionici 
su se družili u Višnjici, a 
Susreti su završeni u Tra-
košćanu, uz izvedbu Bed-
njanske svadbe KUD-a 
Josip Genc. Susrete je 
zatvorila Lidija Pozaić 
Frketić, predsjednica Sa-
veza izviđača Hrvatske.

I Lepoglava u akciji - Zasadi drvo, ne budi panj

Volonteri sadili 
drva na Ravnoj gori
Pod motom - Zasadi drvo, ne budi panj”, na 
stotinjak lokacija diljem Hrvatske provedena 
je akcija kolektivne sadnje drveća. Akcija je 
provedena u organizaciji građanske inicijati-
ve Dani kolektivne sadnje drveća, a jedna od 
lokacija na kojoj su se volonteri sadili sadnice 
bila je i ona na Ravnoj gori.

Zaljubljenici u pri-
rodu, planinari i pri-
padnici 2. mehanizi-
rane bojne Puma, pod 
vodstvom djelatnika 
Hrvatskih šuma, sad-
nicama, uglavnom 
bukve,  zasadili su jed-
nu od šumskih površi-
na u blizini Filićevog 
doma.

Među pedesetak vo-
lontera bio je i šestogo-
dišnji Mark Bistrović 
iz Lepoglave koji je s 
ponosom istaknuo da 
je zasadio čak 14 sad-
nica.

- Posađene sadnice 
obilazit ću svaki put 
kad dođem na Ravnu 
goru jer da bi rasle po-
trebna im je i ljubav. 
Ljudi moraju brinuti 
o drveću i voljeti ga – 
poručio je Mark, koji je 

svojim primjerom po-
kazao kako treba volje-
ti prirodu i voditi brigu 
o šumama.

Njegov su primjer 
slijedili i učenici osnov-
nih škola s gradskog 
područja koji su u bli-
zini škola također zasa-
dili sadnice drva koje je 
nabavio Grad Lepogla-
va, koji je tako podržao 
inicijativu “Dani kolek-
tivne sadnje drveća”.

- Da svi malo više 
svoje dane koristimo za 
ovakve stvari, svima bi 
nam bilo bolje. Svaka 
čast svima koji su da-
nas došli na Ravnu go-
ru i pomogli ovu akciju 
- poručio je zamjenik 
gradonačenika Hrvoje 
Kovač, koji je sudjelo-
vao u ovoj akciji sadnje 
drveća na Ravnoj gori. 

Na 17. Brđanskim susretima u Lepoglavi bilo je više od 170 izviđača

Šestogodišnji Mark Bistrović poručio je da ljudi moraju brinuti o 
drveću i voljeti ga

U akciji je sudjelovalo pedesetak volontera

Potpisivanjem sporazuma o suradnji Grad Lepoglava je započeo proces 
stjecanja statusa - Grad prijatelja izviđača

Izviđači su imali prigodu upoznati prirodne i kulturne znamenitosti 
lepoglavskog kraja
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Održana 15. Memorijalna utrka Josip Putar

U utrci pobijedio domaći 
atletičar Alen Čretni
Lepoglavčan Alen Čretni, član Atletskog kluba Zabok, pobjednik je 15. izda-
nja Memorijalne utrke Josip Putar, koja je u organizaciji Zajednice sportskih 
udruga Grada Lepoglave, održana u Lepoglavi 29. rujna.

Alenova pobjeda prva 
je pobjeda nekog od do-
maćih trkača na ovoj utr-
ci koja se trči u spomen 
na istaknutog lepoglav-
skog sportskog djelatnika 
Josipa Putara.

Alen Čretni je stazu 
duljine 12 kilometara istr-
čao za 47 minuta i 17 se-
kundi.

- Odmah sam na star-
tu preuzeo vodstvo i na-
stavio trčati u ritmu koji 
mi je osigurao pobjedu u 
utrci. Da je bilo potrebno 
istrčao bih i bolji rezul-
tat - rekao je nakon utrke 
Alen Čretni, zadovoljan 
da je napokon u ovoj utrci 

slavio atletičar iz Lepo-
glave.

Drugo je mjesto za-
uzeo Saša Horvat iz Ak 
Međimurje (49:08), a tre-
će Ivica Plantak iz TK 
Ivanec (49:26). U ženskoj 
konkurenciji slavila je Bo-
jana Radovan s vreme-
nom 1:03:56, druga je bila 
Ivana Grabar (1:05:37), a 
treća Mia Furdi (1:05:53) 
iz TK Kotoripski begači.

U Lepoglavi organizirana javno - zdravstvena akcija

Puhanjem do zdravlja
Udruga oboljelih i liječenih od karcinoma pluća “Kaj sad?” organizirala je u 
suradnji sa Službom za plućne bolesti Klenovnik i Općom bolnicom Varaždin, 
javno-zdravstvenu akciju “Puhanjem do zdravlja”.

Građani su tako 14. 
˝rujna u Lepoglavi imali 
prigodu izmjeriti tlak, še-
ćer, napraviti spirometri-
ju te se savjetovati s liječ-
nicima. 

- Ovakvi preventivni 
pregledi važni su jer po-
mažu u ranom otkrivanju 
potencijalnih bolesnika 
koji još nemaju verificira-
ne smetnje te omogućava-
ju da se što ranije započne 
s terapijom kojom se, iako 
se stanje na može vratiti 
u prvobitno, čuva plućna 
funkcija. Ovim pregledi-
ma podižemo svijest gra-
đana o štetnosti pušenja 
koje negativno utječe ne 
samo na pluća već i na  
kardiovaskularni i geni-
tourinarni sustav - ista-
knula je dr. med. Dijana 
Ječmenica, predsjednica 
Udruge oboljelih i liječe-
nih od karcinoma pluća 
“Kaj sad?”.

- Odaziv građana je 
dobar, no često nas izbje-
gavaju pušači, a upravo je 
pušenje direktno poveza-

no s karcinomom pluća, 
o čemu govori i podatak 
da su čak 80 posto obo-
ljelih od karcinoma pluća 
upravo pušači. Nekad su 
to u većem postotku bili 
muškarci, ali s promje-

nom trendova života i ve-
ćeg broja pušačica omjer 
oboljelih muškaraca i že-
na pušača sad je negdje 
podjednak - upozorila je 
doktorica Ječmenica te je 
savjetovala one koji ima-
ju simptome dugotrajnog 
kašlja, koji nije uobičajeni 
jutarnji kašalj već suh ka-
šalj koji traje duže od šest 
mjeseci, da se jave svom 
liječniku obiteljske medi-
cine koji će ih uputiti na 
pregled pulmologu.

Udruga za sport i rekreaciju Sport za sve

Višnjički rekreativci 
pješačili na Ravnu goru
Udruga za sport i rekreaciju Sport za sve iz 
Višnjice i ove je godine, provodeći planirane 
sportsko-rekreativne aktivnosti, organizirala 
rekreativno pješačenje na Ravnu goru.

Pješačilo je 75 re-
kreativaca koji su se, 
krenuvši od višnjičke 
škole, popeli do pla-

ninarskog doma Pusti 

duh, gdje je za sve bio 

organiziran ručak.

Nezavisna udruga mladih organizirala 
predavanje o volontiranju

Prihvatite izazov 
volontiranja
U okviru projekta Nezavisna udruga mladih 
“Ostvari svoj potencijal”, u Osnovnoj školi 
Ante Starčevića u Lepoglavi održano je preda-
vanje o volontiranju.

Što je volontiranje, 
koje vrste volontiranja 
postoje, koja su prava 
i obaveze volontera, a 
koje organizatora, tko 
sve može biti organiza-
tor volontiranja i gdje 
se u lokalnoj zajednici 
može volontirati, uče-
nike osmih razreda 
lepoglavske osnovne 
škole upoznala je Si-
lvija Koščec, članica 
Nezavisne udruge mla-

dih, koja je s učenicima 
podijelila i svoje bogato 
iskustvo u volontira-
nju.

Predavanje je bilo 
potkrepljeno konkret-
nim primjerima, odno-
sno akcijama u koje su 
bili uključeni volonteri. 
Projekt Ostvari svoj po-
tencijal financiran je 
sredstvima Nacionalne 
zaklade za razvoj civil-
noga društva.

U Lepoglavi je održana 15. Memorijalna utrka Josip Putar

Rekreativci iz Višnjice i ove su godine pješačili na Ravnu goru

Učenicima je o volontiranju govorila Silvija Koščec iz Nezavisne 
udruge mladih 

Alan Čretni stazu od 12 
kilometara pretrčao je za 47 
minuta i 17 sekundi 

U Lepoglavi je organizirana javno - zdravstvena akcija - Puhanjem do 
zdravlja

Pušenje je direktno 
povezano s karcinomom 

pluća, o čemu govori 
i podatak da su čak 

80 posto oboljelih od 
karcinoma pluća upravo 

pušači

U ovoj školskoj godini osnovnu školu polazi 
588 osnovnoškolaca

Grad nastavlja 
podupirati školske 
projekte i programe
U ovoj školskoj godini u školske je klupe na 
gradskom području sjelo 588 učenika, među 
kojima je i 66 prvašića.

- Budite uporni, 
marljivi, radišni i crpite 
sve dobro što vam nose 
i daruju vaši učitelji jer 
samo tako možete po-
stići dobre rezultate i 
stići do uspjeha. Neka 
vam u novoj školskoj 
godini prijateljstvo, za-
jedništvo, tolerancija, 
poštenje i prihvaćanje 
različitosti budu jedna-
ko važni predmeti kao 
matematika, povijest, 
kemija, fizika - poručio 
je ispred Grada Lepo-
glave osnovnoškolcima 
na početku školske go-
dine zamjenik gradona-

čelnik Hrvoje Kovač.
Grad Lepoglava i 

ove godine financijski 
podupire školske pro-
jekte i programe, pa je 
Grad pružio financij-
sku potporu kod na-
bavke školskog pribora 
za učenike prvih razre-
da, sufinancira prijevoz 
učenika kao i projekt 
cjelodnevnog boravka 
u školi te izvannastav-
ne aktivnosti, a na kra-
ju i ove školske godine 
nagradit će najuspješ-
nije učenike i njihove 
mentore.

U Dječjem vrtiću Runolist u Žarovnici

Održano druženje 
odgajatelja
Dječji vrtić Runolist iz Žarovnice bio je orga-
nizator i domaćin odgojiteljskog druženja na 
kojem su se okupili odgojitelji iz dječjih vrtića 
Lepoglava, Ivančica iz Ivanca, Latica iz Kle-
novnika, Čarolija iz Bikovca, Malo drvo iz Va-
raždina te odgojitelji iz Dječjeg vrtića Runolist.

Tema druženja bi-
la je „Kako prostorno 
- materijalno i socijal-
no okruženje oblikuju 
kurikulum vrtića“, o 
kojoj je govorila peda-
goginja Mirijana Bido. 
Ona je tom prigodom 
istaknula važnost stva-

ranja prostora u vrtiću 
s puno odgojno - obra-
zovnih potencijala za 
cjeloviti dječji razvoj. 
Najvažnija uloga pro-
stora je omogućavanje 
djeci obavljanje njiho-
ve glavne aktivnosti, a 
to je igra.

Učenicima je uspjeh u novoj školskoj godini zaželio zamjenik 
gradonačelnika Hrvoje Kovač 

Na susretu u Žarovnici bile su odgajateljice iz šest dječjih vrtića
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Nedjelja, 01. prosinca 
7,00 sati
Prostor ispred crkve Bezgrešnog začeća 
Blažene Djevice Marije 

• Paljenje prve adventske svjećice 

15,00 sati
Sportska dvorana Sportska dvorana 
Osnovne škole Izidora Poljaka Višnjica

• Memorijalni stolno-teniski turnir 
„Dragutin Hočuršćak“ 

Ponedjeljak, 02. prosinca
13,00 sati
Čitaonica Gradske knjižnice Ivana 
Belostenca Lepoglava

• Podjela prigodnog dara roditeljima 
novorođene djece 

Utorak, 03. prosinca 
17,00 sati
Čitaonica Gradske knjižnice Ivana 
Belostenca Lepoglava

• Likovni i književni stvaraoci Lepoglave 
- izložba    

Srijeda, 04. prosinca
18,00 sati
Dom kulture Lepoglava - Tavan 

• Otvaranje izložbe fotografi ja „Cvijet za 
ljepši grad“

Četvrtak, 05. prosinca
8,30 sati
Osnovna škola Ante Starčevića Lepoglava

• Sportsko natjecanje učenika osnovnih 
škola iz  Videma, Cirkulana, Đurmanca, 
Kamenice, Višnjice i Lepoglave u 
nogometu (dječaci) 

17,00 sati
Čitaonica Gradske knjižnice Ivana 
Belostenca Lepoglava

• Znanstveni skup u povodu 10. obljetnice 
uvrštenja lepoglavske čipke na UNESCO-v 
reprezentativni popis nematerijalne 
kulturne baštine čovječanstva i 620. 
obljetnice prvog pisanog spomena 
Lepoglave  

Petak, 06. prosinca 
12,00 - 22,00 sati
Dom kulture Lepoglava

• Proslava 10 godina TKIC-a - Dani 
otvorenih vrata 

15,30 sati
Sportska dvorana Osnovne škole Ante 
Starčevića Lepoglava

• Kerekesh teatar „Grimmix „ - predstava i 
podjela darova djeci povodom blagdana 
sv. Nikole

Subota, 07. prosinca
10,00 sati
Prostorije Vatrogasne zajednice Grada 
Lepoglave

• Primopredaja i blagoslov novog 
vatrogasnog vozila Dobrovoljnom  
vatrogasnom društvu Lepoglava

18,00 sati
Crkva Bezgrešnog začeća Blažene Djevice 
Marije

• Koncert na orguljama  - Pavao Mašić

Nedjelja, 08. prosinca 
10,00 sati
Centralni križ na groblju u Lepoglavi

• Polaganje vijenaca za poginule branitelje 
u Domovinskom ratu

11,00 sati
Crkva Bezgrešnog začeća Blažene Djevice 
Marije

• Koncelebrirana  sv. misa - predvodi  
biskup Varaždinske biskupije, msgr. Bože 
Radoš 

14,00 - 18,00 sati
Osnovna škola Ante Starčevića Lepoglava - 
školska sportska dvorana a 

• Sportsko popodne - odbojkaški turnir 
Udruga članica Zajednice sportskih 
udruga grada Lepoglave

18,00 sati
Dom kulture - Tavan

• Večer glume uz  Kulturno umjetničko 
društvo „PUŠLEK“ Lepoglava - gosti Klub 
za starije osobe iz Varaždina 

Ponedjeljak, 09. prosinca 
8,00  sati
Dječji vrtići Lepoglava i Runolist 

• Posjet Dječjem vrtiću Lepoglava i Dječjem 
vrtiću  Runolist   Žarovnica 

17,00 sati
Osnovna škola Ante Starčevića Lepoglava - 
školska dvorana

• Odbojkaška utakmica - učiteljice Osnovne 
škole Lepoglava i Osnovne škole Videm 
Slovenija

18,00 sati
Dom kulture ˝- Tavan

• Svečana sjednica Gradskog vijeća Grada 
Lepoglave

Četvrtak, 12. prosinca 
17,00 sati
Restoran „Ivančica“ Lepoglava

• Svečana sjednica Skupštine Udruge 
umirovljenika Lepoglava u povodu 25. 
godišnjice djelovanja

Subota, 14. prosinca
8,00 sati
Osnovna škola Ante Starčevića Lepoglava

• Otvaranje Izložbe malih životinja 

Nedjelja, 15. prosinca 
8,00-14,00 sati
Osnovna škola Ante Starčevića Lepoglava

• Izložba malih životinja 

Ponedjeljak, 23. prosinca 
18,00 sati
Atrij pavlinskog samostana - Lepoglava

• Žive jaslice - KUD „Lepoglavski pušlek“

Utorak, 24. prosinca 
18,00 sati
Atrij pavlinskog samostana - Lepoglava

• Žive jaslice - KUD „Lepoglavski pušlek“

Četvrtak, 26. prosinca
18,00 sati
Osnovna škola Ante Starčevića Lepoglava - 
školska sportska dvorana

• Božićni koncert 
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Lepoglava je predstavljena na međunarodnom festivalu u turskoj Antaliji

Dobra prezentacija u Turskoj
Na poziv Veleposlanstva Turske u Republici Hrvatskoj izaslanstvo Grada Le-
poglave boravilo je u turskoj Antaliji, gdje je sudjelovalo na „4. Kaleiçi Old 
Town Festivali“ , priredbi koja je okupila više od 250 predstavnika gradova iz 
48 zemalja svijeta, od Europe, sjeverne Afrike i Bliskog istoka do središnje 
Azije.

Ovaj je ulični festival 
najveće kulturno doga-
đanje u Antaliji na kojem 
se predstavljaju gradovi 
na listi UNESCO-a iz čita-
voga svijeta. 

U lepoglavskom iza-
slanstvu bili su zamje-
nik gradonačelnika Hr-
voje Kovač, Gordana 
Mošmondor, pročelnica 
Jedinstvenog upravnog 
odjela Grada Lepogla-
ve, Ljubica Dubovečak, 
direktorica Turističke 
zajednice Lepoglave, 
Karmen Šoštarić, upra-
viteljica Zadruge lepo-

glavske čipke i samostal-
na umjetnica Snježana 
Varović.

Lepoglava se na fe-
stivalu predstavila kroz 
prizmu UNESCO-a i bo-
gate kulturne baštine ko-
ja je utkana u lepoglav-
sku čipku, sudjelujući na 

interaktivnom Forumu 
pred svim sudionicima. 

Uoči prezentacije za-
mjenik gradonačelnika 
Kovač potpisao je i za-

jedničku Deklaraciju o 
zaštiti starih gradova s 
UNESCO-ve liste, čime 
je i na formalan način 
Lepoglava postala dio 
svjetske inicijative ko-
ja će svoj zagovarački 
proces započeti nakon 
festivala na najvišim ra-

zinama međunarodnih 
organizacija, od Europ-
skog parlamenta do Uje-
dinjenih naroda.

Nove mogućnosti za 
suradnju

- Kolegama iz broj-
nih država i gradova 
predstavili smo tek dio 
naših posebnosti, prika-
zali smo način izrade i 
vrijednost lepoglavske 
čipke, kao i dio atmosfe-
re Međunarodnog festi-
vala čipke. Ovaj festival 
otvorio je mnoge nove 
mogućnosti za kulturnu 
suradnju za našu Le-
poglavu s brojnim gra-
dovima iz više zemalja 
svijeta. Sad je na nama 
da iskoristimo sve mo-
gućnosti i potencijale 
koji su nam se otvorili u 
Turskoj - zaključio je za-
mjenik gradonačelnika 
Hrvoje Kovač.

Priznanja povodom 100-te godišnjice 
zagrebačkog Etnografskog muzeja

Čak šest dobitnika 
iz Lepoglave
Obilježavajući 100 godina postojanja, Etno-
grafski muzej iz Zagreba dodijelio je priznanja 
ustanovama, institucijama, udrugama i po-
jedincima s kojima je ostvario dugogodišnju 
uspješnu suradnju. Među dobitnicima ovih 
vrijednih priznanja je čak šest iz Lepogla-
ve. Priznanja su dodijeljena Gradu Lepoglavi, 
Međunarodnom festivalu čipke, Ekomuzeju 
Lepoglava, Zadruzi lepoglavske čipke, Čipkar-
skom društvu Danica Bresler i Mirku Varoviću.

- Priznanja dobive-
na od ovako eminentne 
ustanove potvrda su 
našega rada na očuva-
nju naše kulturne ba-
štine, čije je bogatstvo 
neizmjerno i prepozna-
to na svjetskoj razini, a 
što potvrđuje i UNES-
CO-ov status nemateri-
jalnog kulturnog dobra, 
koje je dodijeljeno lepo-
glavskom čipkarstvu. 
Priznanja su potvrda i 
odlične suradnje s Et-
nografskim muzejom i 
činjenice da u brigu za 
našu baštinu uključuje-
mo struku - istaknuo je 

gradonačelnik Marijan 
Škvarić, čestitavši Et-
nografskom muzeju na 
stoljeću uspješnog rada 
i djelovanja.

Priznanja dodije-
ljena povodom 100. 
obljetnice osnutka Et-
nografskog muzeja lau-
reatima su uručena na 
prigodnoj svečanosti u 
Zagrebu.

Etnografski muzej 
osnovan je 1919. godi-
ne i od tada prikuplja, 
čuva, istražuje, obra-
đuje i izlaže vrijedne 
predmete tradicijske 
kulture.

Kulturna baština Lepoglave predstavljena je u turskoj Antaliji

Na festivalu su bili predstavnici gradova iz 48 zemalja svijeta

Priznanja za predani rad na očuvanju vrijedne tradicijske baštin 

Filatelistička izložba na festivalu čipke 
Više od 3,5 milijuna poštanskih maraka poslalo je u svijet priču o Lepoglavi
- Lepoglava i filatelija vole se javno, a filatelističke su izložbe postale sastavni dio i dodana vrijednost festivala – istaknuo je za-
mjenik gradonačelnika Grada Lepoglave Hrvoje Kovač otvarajući filatelističku izložbu na Međunarodnom festivalu čipke.

Na izložbi autora Jo-
sipa Jelenečkog, iz Va-
raždinskog kluba kolek-
cionara, bile su izložene 
dopisnice i poštanske 
marke s motivima Lepo-
glave i Međunarodnog fe-
stivala čipke.

- Lepoglava je zahva-
ljujući svojoj povijesnoj 
važnosti, kulturi i baštini 
česti motiv poštanskih 
maraka, o čemu govori 
činjenica da je do sada u 
Hrvatskoj izdano 10 po-
štanskih maraka s moti-

vima Lepoglave, koje su 
tiskane u 3 milijuna i 750 
tisuća primjeraka. Više od 
3,5 milijuna poštanskih 
maraka u svijet je oda-
slalo priču o Lepoglavi - 
istaknuo je na otvorenju 
izložbe Josip Jelenečki. 

Predsjednik Varaždin-
skog kluba kolekcionara 
Milan Pavleković nagla-
sio je kako se s tolikim 
motivima na poštanskim 
markama ne mogu po-
hvaliti ni mnogo veće sre-
dine u Hrvatskoj.

Jasminka Končevski, 
predstavnica Hrvatske 

pošte podsjetila je na su-
radnju Hrvatske pošte s 

poštom zemlje partnera 
23. Međunarodnog fe-
stivala čipke. Plod te su-
radnje bilo je izdavanje 
poštanski marki s moti-
vom čipke iz Hrvatske i 
Španjolske. I dok je špa-
njolsko čipkarstvo pred-
stavljala čipka iz Sevilje, 
hrvatsko je predstavljala 
lepoglavska čipka. I ove 
je godine izdan prigodan 
poštanski žig i kuverta 
Međunarodnog festivala 
čipke u Lepoglavi.

Na izložbi su predstavljene dopisnice i poštanske marke s motivima 
Lepoglave i Međunarodnog festivala čipke


